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M ATEJA SUHODOLNIK
Edina m ožna lokacija je pri 

Klem en« žag i. V nasprotnem  

prim eru v Solčavi verjetno  

klavnice ne bom o im eli.



Z
go

m
je

sa
vi

nj
sk

a 
za

dr
ug

a 
M

oz
ir

je
 z

.o
.o

.. 
C

es
ta

 n
a 

L
eo

o 
N

iiv
n 

2,
 M

oz
iij

e

j Z adruga M ozirje
v sodelovanju Z a d ru g a  m ozirje  

z M ercatorjem
Z gom jesav in jska  k m e tijs k a  

zad rug a  M o z ir je  z.0.0.

OD TEMELJEV DO STREHE
KPC Ljubija Mozirje, tel. 837-07-20 Železnina Ljubno, tel. 584-12-41 
Železnina Radmirje, tel. 838-80-43 Železnina G. Grad, tel. 839-44-20 

Železnina Luče, tel. 584-40-24

IN V OSTALIH POSLOVALNICAH S KMETIJSKIM REPORMATERIALOM

Vse vrste lakov 
za premaz lesa 
In betona

Na zalogi mineralna 
gnojila NPK 15*15x15, 
KAN 27%, NPK 7x20x30

J

Cement, apno, 
maltit, mivka, 
KNAUF plošče

Salonit plošča 
5,5 V - italjanska 
ZELO UGODNO!

Vodovodni material, 
sanitarne garniture, 
armaturne mreže...

* 0

KORUZA in JEČMEN 
v mesecu januarju 
še po starih cenah!

DOSTAVA NA DOM Z AVTODVIGALOM
možnost plačila na več obrokov brez obresti

KNJIGA, KI JE NE SMETE SPREGLEDATI !

ŽIVALSTVO  
SLOVENIJE
• Izvirno delo vrhunskih 

slovenskih strokovnjakov 
in raziskovalcev s področja 
zoolosije,

• zaokrožena podoba živalstva 
pri nas, njegove pestrosti ter 
vloge v naravi in našem 
življenju,

• 500 barvnih fotografij 
in 150 risb,

• pregled živalskih skupin 
s pomembnejšimi in 
zanimivejšimi vrstami, 
ki živijo v Sloveniji.

Zanimivo in poučno branje:
• za ljubitelje narave,
• za učence in dijake pri dopolnjevanju šolskega znanja,
• za biologe, ki niso imeli sreče, da bi dobili takšno delo  

že v času študija.

Knjigo lahko n a ioč ite  na 
b iezp lačn i telefonsk i štev ilk i 080 17 90, 

p lačilo  p a  je  možno tudi obročno.

664 barvnih strani, 19 x 27 cm 
Cena: 25.000 SIT

m Tehniška založba Slovenije

T ehniška založba Slovenije, d. d., Lepi pot 6, 1001 Ljubljana, 
p. p. 541, tel.: 01/479 02 25, faks: 01/479 02 30 

e-pošta: info@tzs.si, sp le tna  kn jigarna: w ww.tzs.si

Izberite dogodek leta 2CC3
Po drugem krogu glasovanja za dogodek leta 2003 v Zgornji Savinjski 
dolini še vedno prepričljivo vodi ponovna oživitev rekreacijsko- 
turističnega centra na Golteh, svoje glasove pa ste, spoštovane bralke 
in bralci, namenili tudi uvrstitvi KMN Nazarje v polfinale slovenskega 
pokala, svetovnemu flosarskemu kongresu na Ljubnem, najdbi 
kloramfenikola v kravjem mleku v Novi Štifti, začetku ekološke 
sanacije tovarne ivernih plošč v Nazarjah, zaprtju hotela na Venišah in 
začetku urejanja poslovno-stanovanjske cone Podrožnik.
Med pošiljatelji pravočasno prispelih glasovnic je imela pri žrebu 
največ sreče Jožica Podlesnik iz Tera 39, Ljubno ob Savinji, ki 
prejme knjigo Znanstveno pridobivanje bogastva. Čestitamo! Ob 
zaključku glasovanja, ki bo potekalo še dva kroga, bomo med vsemi 
poslanimi glasovnicami izžrebali še glavno nagrado: svečano večerjo 
za dve osebi s kopanjem v notranjem bazenu in uporabo savne v 
hotelu Plesnik v Logarski dolini.
Vaše glasovnice na dopisnicah za tretji krog pričakujemo do 
torka, 27. januarja 2004, na naslov: Savinjske novice, Savinjska 
cesta 4,3331 Nazarje. p
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Dogodek leta 2003
Po mojem mnenju je dogodek leta:

Ime in priimek: 

Naslov:

Trenutni vrstni red:

- Ponovna oživitev rekreacijsko-turističnega centra 
na Golteh (16)

- Uvrstitev KMN Nazarje v polfinale slovenskega 
pokala v malem nogometu (7)

- Svetovni flosarski kongres na Ljubnem ob Savinji (3)
- Kloramfenikol v kravjem mleku na kmetiji v 

Novi Štifti (2)
- Zaprtje hotela na Venišah (1)
- Začetek ekološke sanacije tovarne ivernih plošč v 

Nazarjah (1)
- Začetek urejanja poslovno-stanovanjske cone 

Podrožnik v Mozirju (1)
- Nov primer BSE oziroma bolezni norih krav na 

Brezju pri Mozirju
- Prevzem trgovskega podjetja Savinja s strani 

Ere Velenje
- 25-letnica Mozirskega gaja
- Otvoritev hotela Benda v Lokah pri Mozirju
- Rušenje Brdčke graščine v Mozirju

Pokrovitelj izbora dogodka 2003 je

H otel plesniK

IDGABSKA DOUNA

Tel:03/839 23 OO



OSREDNJA
m M M S k T retja stran

Pred dnevi sem pre
bra l knjigo ameriške
ga  psihologa Shada 
Helm stetterja Mreža 
prvakov, v ka te ri je  
mogoče na jti kopico 
nadvse zanimivih ugo
tovitev in  uporabnih 
nasvetov. Avtor se v 
osnovi ubada z  vpraš
anjem uspeha, svojo 

dolgoletno profesionalno karieroje namreč posvetil 
proučevanju uspešnih in neuspešnih ljudi.

H alm stetterje ugotovil, da sm o ljudje na nek 
način program irani, podobno ko t računalniki. 
Naše program iranje se začne že v zgodnjem  
otroštvu, ko nas starši in osta li vzgojitelji zasipa
jo  z  najrazličnejšim i oblikam i »nejev«. Do 18. leta 
starosti tako povprečen človek 148.000-kratsliši 
»ne« ozirom a česa vsega ne (z)more. Veliko tak
šnih sporočil sploh n i Izgovorjenih naglas. Spom
nite se samo tistega pogleda izpod očetovih obrvi 
p ri kosilu, ko ste popackati mizo...

Na tisoče takšnih in seveda tudi pozitivnih spo
roč il se dosledno beleži v naših možganih, na
tančneje v podzavesti, k i nam  potem  skladno s 
shranjenim i podatki predlaga rešitve v vsakod
nevnih situacijah. Zanim ivoje to, da podzavest ne 
loči, kaj je  prav in kaj narobe, deluje pa tako, da 
upošteva močnejše programe. To pomeni, da v 
prim eru prem oči negativnih in fo rm acij v naši

podzavesti zavestno a li podzavestno privlačim o  
k sebi negativne ljud i in negativne situacije. A li ste 
že s liš a li koga, k i se je  v trenutkih je ze  a li ra
zočaranja na glas vprašal: »Kako je  mogoče, da 
se to vedno dogaja meni?«

Helmstetterjeve raziskave so pokazale, da sta 
v povprečju več kot dve tre tjin i naših program ov 
napačnih, negativnih. Vsak posam eznik je  v 
določenem  trenutku točno na tistem  m estu, 
kam or so ga pripe lja li njegovi najm očnejši pro
gram i. In zdaj dobra novica: m ed proučevanjem  
vzrokov in zdravljenja Alzheimerjeve bolezni so 
znansh/eniki odkrili, da če človek približno tri tedne 
ne uporablja starega program a, se te ta  začne 
kem ično razkrajati. Stare program e je  mogoče 
opustiti z  uporabo novih, nadomestnih, pozitivnih 
programov. Metoda se imenuje avtosugestija, o 
njej m orda kaj več kdaj drugič.

M oj namen n i b il prepisovati ugotovitve drugih, 
zdelo pa  se m i je  vredno, da vas na ta dejstva 
opozorim, sa j ob vsakdanjih stikih z  ljudm i vse 
pogosteje opažam  negativnost, brezvoljnost, 
pesimizem... Dragi moji, zam islite se, kam  bomo 
p ripe lja li to dolino in naše otroke, če bom o vsi 
razm išlja li na tak način... Zdi se mi, da za spre
membo potrebujemo pošteno dozo pozitivnega 
mišljenja.

Aktualno:
Nam letos preti epidemija gripe?

Solčava:
Podpora občanov za
gradnjo klavnice skoraj stoodstotna...... 5

Intervju:
David Špeh, tajnik občine Luče

Sklepanje zakonskih zvez
Na podeželju so
poroke bolj prisrčne in domače...........

Godba Zgornje Savinjske 
doline:
Prijetne melodije novoletnega 
koncerta s pravljičnim pridihom........

Krajevni urad Rečica
Z informatizacijo in 
preselitvijo bo postal najlepši...

Na naslovnici: Otroci razveselili varovance 
Centra starejših v Gornjem Gradu

ISSN 0351-8140, leto XXXVI, št. 4,23. januar 2004. Izhaja vsak petek. Ustanovitelj: Skupščina občine Mozirje. Izdajatelj: Savinjske novice, Franci Kotnik s.p„ Savinjska cesta 4, 
3331 Nazarje. Telefon: 03 /83 -90 -790 , telefon in faks: 03/83-90-791, transakcijski račun 33000-3313301838. Glavni in odgovorni urednik: Franci Kotnik. Stalni sodelavci: Ale
ksander Videčnik, Milena Kozole, Franjo Atelšek, Vesna Petkovšek, Tatiana Golob, Franjo Pukart, Ciril M. Sem, Marija Sukalo, Igor Solar, Igor Pečnik, Benjamin Kanjir, Jože 
Miklavc, Nastasja Kotnik, Karolina in Edvard Vrtačnik, Barbara Fužir, Alenka Klemše Begič, Marija Sodja-Kladnik, Kmetijska svetovalna služba, Zavod za gozdove, Edi Mavrič- 
Savinjčan. Tajnica uredništva: Barbara Zacirkovnlk. Računalniška obdelava: Uroš Kotnik. Vodja trženja: Helena Kotnik, trzenje@savinjske.com Naslov uredništva: Savinjske novice, 
Savinjska cesta 4 ,3331 Nazarje. Telefon: 03 /83 -90 -790 , telefon in faks: 03/83-90-791. E-pošta: savinjske.novice@siol.net. Internet: h ttp //:www.savinj-novice-sp.si. Cena za 
izvod: 289,00  SIT, za naročnike: 260,00  SIT. Tisk: Grafika Gracer, Lava 7b, Celje. Naklada: 2 .500  izvodov. Rokopise, objave, razpise in oglase je  potrebno dostaviti v uredništvo 
najkasneje osem dni pred izidom tekoče številke. Na podlagi Zakona o davku na dodano vrednost sodi časopis Savinjske novice med proizvode, za katere se obračunava 
davek na dodano vrednost po stopnji 8,5%. Objavljenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Pridržujemo si pravico krajšanja besedil. Pisem bralcev in oglasov ne lektoriramo.

'^Izključno pisne odpovedi sprejemamo za naslednje trimesečje.______________________________________________________________________________________________________ ^



ZO P E T PO V E Č A N A  G R IP O Z N A  O B O LENJA

Nam letos preti epidemija?
Gripa nam, vsaj v večjem razma

hu, ko lahko govorimo o epidemi
ji, prizanaša že nekaj let. Kot kaže, 
bo tako tudi letos, čeprav je gripa 
dosegla tudi Slovenijo. Prvi 
primeri že tudi v Zgornji Savinjski 
dolini.

Strokovnjaki po svetu že nekaj časa 
opozarjajo, da je čas za novo pan
demijo, skrb pa povzročajo tudi 
letošnje strašljive napovedi o kitajski 
gripi, ki bi naj za sabo puščala tudi 
smrtne žrtve. Kot vedno, so bile k 
sreči tudi te napovedi pretirane. Strok
ovnjaki z Inštituta za varovanje zdrav
ja Slovenije poudarjajo, da je tudi 
letošnji sev, imenovan sev fujian, 
precej podoben sevu panama, kije 
razsajal že prejšnja leta in je tudi v 
cepivu. Pandemija (epidemija sve
tovnih razsežnosti) bi nam grozila le 
v primeru, če bi se virus močno spre
menil, ker pa je virus fujian le neko
liko spremenjen, naj bi bil naš imun
ski sistem nanj dovolj dobro priprav
ljen, tako da simptomi gripe letos ne 
bodo dosti hujši kot ponavadi.

Kot kaže je gripa vendarle doseg
la tudi Slovenijo, zato previdnost ni 
odveč. Predvsem pri zelo majhnih 
otrocih s kroničnimi boleznimi in 
starostniki nad 65 let lahko tudi na
vadna gripa povzroči večje zaplete, 
čemur lahko sledi tudi smrt. Na In
štitutu za varovanje zdravja so od 5. 
do 11. januarja zaznali izrazito nar
aščanje števila akutnih okužb dihal. 
Večina obolelih je zaenkrat na Pri
morskem, kar pri nekaj bolnikih po 
vsej Sloveniji pa je dokazan virus 
influence A.

Kakšno pa je stanje obolevnosti v 
Zgornji Savinjski dolini, smo pov
prašali dr. Ido Kramer Pustoslem- 
šek: »V naše ambulante zaenkrat 
prihaja največ obolelih za drugimi vi
rozami, čeprav seje že pojavilo tudi 
nekaj primerov gripe. O množičnem 
obolevanju torej še ne moremo gov
oriti, poleg tega večinoma ne gre za 
hujša obolenja z gripo, ampak so to 
lažja obolenja z influenco tipa A. Ta 
vsebuje virus, proti kateremu ima
mo večinoma precej dobro razvito 
odpornost, simptomi so torej precej

blažji, kot v primeru gripe, kije kom
binirana iz več različnih virusov.«

Kljub razveseljivim podatkom, da 
tudi letošnja gripa s sabo ne pri
naša močno spremenjenega viru
sa, ki bi svet vsaj za nekaj časa 
ohromil, pa pogled v prihodnost ni 
prav nič pomirjujoč. Svetovna 
zdravstvena organizacija že opo

zarja na nevarnost ptičje gripe, s 
katero se spopadajo azijske 
države. Ptičja gripa se sicer naj ne 
bi prenašala s človeka na človeka, 
če pa se bi prilepila virusu človeške 
gripe, obstaja nevarnost velike ep
idemije, proti kateri zaenkrat nima
mo nobene obrambe.

Tatiana Golob
-------------------------------------------------------------------- — ----- - N

B SH H IŠ N I APARATI

Še naprej v d ružb i 
na jbo ljš ih

Bonitetna hiša I iz Ljubljane je znova izvedla ocenjevanje slovenskih pod
jetij in ugotovila, da se število družb z najvišjo bonitetno oceno povečuje. Ta 
ugotovitev se ujema z ocenami naj večje bonitetne hiše na svetu Dun & Brad- 
street, kije lani izboljšala rating države Slovenije. Med najbolje ocenjenimi 
družbami so znova tudi BSH Hišni aparati iz Nazarij.

Bonitetna ocena ali rating je analitski vrednostni povzetek daljšega bonitet
nega poročila o družbi, zapisanega na približno desetih straneh. Na oceno 
odločilno vpliva disciplina pri plačevanju računov, likvidnostna situacija, tren
di poslovanja, izračuni iz bilanc za zadnja tri leta, uspešnost poslovanja, gibanje 
kapitala in količniki nekaterih bilančnih postavk, pa tudi položaj na trgu.

KF

Naša anketa
Obujene Golte

Eden izmed biserov Zgornje Savinjske doline je  očitno rešen. Če 
sodimo po zadovoljnih obrazih obiskovalcev, se smučišču končno 
obetajo lepši časi. Golte, včasih nekoliko zamazan in s prahom prekrit 
biser, se končno zopet sveti v svoji pravi podobi. Kaj menijo o Golteh 
naključno izbrani sogovorniki v Mozirju in kakšno prihodnost jim »na
povedujejo«, smo odkrivali v tokratni anketi.

Sonja Kumer, Mozirje
Smučamo ne, bomo pa vsekakor šli pogledat.

Zdi se mi prav, da bo Zgornja Savinjska dolina 
dobila takšen center, ker mislim, da si ga zasluži.
Upam, da bo poslovanje v redu, da bo veliko tu
ristov.

Rudi Cajner,
Rečica ob Savinji
Golte poznam izpred tridesetih let in takrat je bila 

situacija čisto v redu. Zdaj pa jih ne poznam več tako 
dobro. Sem pa vesel, da sojih uredili. Tisti, ki radi 
smučajo, bodo imeli enkrat
no možnost, da se nas- 
mučajo, še posebej sedaj, 

ko kaže, da bo v redu zima.

Nuša Skok, Mozirje
Če bodo ljudje za to, bo na Golteh še vedno per

spektiva. Tudi sama se hodim smučat gor in sem

kar zadovoljna, so pa ljudje na Golteh sedaj trenutno v taki situaciji, da se 
bojijo vsake napake, ki jo smučarji opazijo. Če bodo to premagali, jim bo 
uspelo.

Gelca Polak, Nazarje
Srčno upam, da bo tokrat na Golteh vse steklo. 

Sama sem odraščala blizu in vem, da je bilo to 
včasih prav prijetno smučarsko središče. Včasih 
sem se tudi smučala, sedaj pa ne več. Za naše 
otroke pa je to idealno. Prav bi bilo, da bi Goltem 
uspelo, saj bi zagotovo veliko ljudi koristilo prisot
nost smučišča.

Janko Šumečnik, Šmihel nad Mozirjem
Poznam situacijo in zdi se mi, da seje kar dobro 

razrešila in da bo Goltem uspelo. Seveda so še 
imeli nekaj težav, ampak sojih oziroma jih bodo 
rešili. Tako da se mi zdi, daje prihodnost vtem. Sam 
osebno ne smučam, sem pa gori velikokrat peš in 
sem zadovoljen.

Vedran Katušič, Zagreb
Golte so lepa lokacija, morda imajo zgolj neko

liko prekratke proge. Urejene so dobro, okolje je 
lepo, pa tudi cene so ugodne, predvsem za nas 
študente. Tukaj sem drugič, prvič sem bil tu pred 
dvema tednoma in mi je bilo zelo všeč. Z družbo 
pridemo čez vikend, prespimo, smučamo, nato pa 
se vrnemo k obveznostim.

Pripravila Barbara Fužir, foto: Ciril M. Sem
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SOLČAVA

Podpora občanov za gradnjo klavnice skoraj
stoodstotna

Edina možna lokacija za klavnico v Solčavi je pri Klemenci žagi (foto: EM S)

Z vstopom v Evropsko unijo in v povezavi s 
tem vse bolj zahtevnimi predpisi, ki zadevajo 
klanje živine na kmetijah, so se v Solčavi že 
pred leti odločili, da bi bilo za tamkajšnje tur
istične kmetije in tudi ostale najprimerneje 
zgraditi klavnico, ki bi organizacijsko in fizično 
zadovoljila njihove potrebe. V začetku lanske
ga leta se je, ob obisku Solčave, s projektom 
seznanil tudi kmetijski minister Franci But, ki 
je zadevo načelno podprl, tako da so v Občini 
Solčava celotnega projekta lotili še z večjo 
zavzetostjo, kar je  obenem terjajo nenehno 
prilagajanje spremembam predpisov pred
vsem na veterinarskem področju.

Nenazadnje je pobuda za gradnjo zrasla med 
samimi Solčavani, ki gradnjo absolutno podpira
jo, za kar so ustanovili tudi zadrugo, v kateri je 
okoli 40 domačinov. Kot je v podobnih primerih 
praksa, je celotna zadeva nekoliko zašla v slepo 
ulico predvsem pri urejanju dokumentacije. Zna
no je, daje v Solčavi zelo malo uporabnega pros
tora, skoraj nepremostljiva ovira seje pojavila v 
zakonu o vodah, ki pravi, da v petnajstmetrskem 
vodnem pasu ni mogoče graditi.

»Zaustavilo seje predvsem pri pridobivanju vod
nega soglasja. Prvotno smo objekt načrtovali v 
neposredni bližini čistilne naprave, vendarjezara- 
di poplavnega območja gradnja nemogoča. Edi
na možna lokacija je pri Klemenči žagi,« razlaga 
tajnica občine Solčava Mateja Suhodolnik. Pretek
li teden so se predstavniki solčavske občine in 
ministrstva za okolje in prostor ponovno sestali 
predvsem zato, da bodo slednji celotno zadevo 
še enkrat preučili in če ugotovijo, da klavnica pri
naša pozitivne elemente za okolje, potem obsta
jajo realne možnosti, da dobi Solčava za gradnjo 
zeleno luč. »V nasprotnem primeru v Solčavi ver
jetno klavnice ne bomo imeli,« povsem realno 
ugotavlja Suhodolnikova. Po doslej znanih podat
kih, je bilo s strani okoljskega ministrstva ugotov
ljeno, da je celoten projekt klavnice okolju bolj 
koristen kot škodljiv, vendar, opozarja Suhodoln
ikova, dokler zadeve ne bodo konkretizirane na 
papirju, so v Solčavi lahko optimisti, nikakor pa ni 
mogoče trditi, da klavnica bo.

V Solčavi se sicer zavedajo, da je njihova os
novna naloga ohranjati čisto okolje, kar se 
nenazadnje kaže v kristalno čisti Savinji. Ob pred
postavki, da klavnica bo, je seveda bistveno vpraš
anje ekonomski izračun poslovanja, saj takšen 
objekt nikakor ne more poslovati na breme občin
skega proračuna. »Od vsega začetka je bila 
ekonomska učinkovitost med bistvenimi vprašan
ji. Celotno zadevo smotemeljito preštudirali in prišli 
do lepih rezultatov. Seveda ne bo nihče obogatel, 
zato so sivari naravnane tako, da bodo za porab

nike čim cenejše, kar pomeni, da bo klavnica na
menjena zakolu in predelavi,« pojasnjuje Suhodol
nikova, ki dodaja, da marsikdo težko razume, da 
bo klavnica namenjena predvsem domačinom in

njihovim potrebam. V kolikor se zadeve ne bodo 
dodatno zakomplicirale, naj bi solčavska klavnica 
začela dobivati fizične obrise že letošnjo jesen.

Savinjčan

V S L O V E N IJ I B O M O  IM E L I 1 4  REGIJ IN  TR I P O K R A JIN E

Vse kaže, da Sa-Ša bo!
Po napovedih ministrice za regionalni razvoj Zdenke Kovač bomo imeli v Sloveniji 14 razvo

jnih regij in tri pokrajine. Novi zakon o spodbujanju skladnega regionalnega razvoja naj bi že v 
teh dneh obravnavala vlada, sprejet pa naj bi bil v prvi polovici letošnjega leta.

V predlogu zakona je mogoče zaslediti novo 
pojmovanje regionalne politike, saj se v njem 
pojavljajo razvojne regije. Slednje naj bi 
nadgradile sedanje statistične regije. Takšnih regij 
naj bi imeli vSIoveniji štirinajst. Dvanajstim sedan
jim naj bi se pridružili Savinjsko-šaleška, ki bi se 
izdvojila iz sedanje Savinjske, sedanja Podravs
ka pa bi se razdelila na Zgornjo in Spodnjo Po
dravsko regijo.

Vrh regije naj bi predstavljal regionalni razvojni 
svet, ki bi se preoblikoval iz sedanjega program- 
sko-razvojnega sveta. Še posebej močna naj bi 
bila funkcija predsednika tega sveta, ki bi kot vod
ja predstavljal regijo. Med najpomembnejšimi 
nalogami sveta bo priprava regionalnih razvojnih 
programov, ki bodo osnova za pogajanja o del
itvi državnih in občinskih sredstev. Podpora sve
tom bodo regionalne razvojne agencije, delovan
je regije pa bo usklajevala tudi posebna projektna 
skupina.

Neposredne regionalne spodbude bodo še 
naprej v pristojnosti vladne službe za regionalni 
razvoj. Teh sredstev je bilo lani 12,4 milijarde tolar
jev, letos jih bo 14,5, prihodnje leto pa 13,2 mili
jarde. iz teh sredstev naj bi se sofinancirala tudi 
mreža institucij, kijih predvideva novi zakon.

Glede posrednih regionalnih spodbud bo vlada 
določila, katera ministrstva morajo posebej izob
likovati svojo regionalno politiko. Omenjenih 
spodbud je bilo lani za 83 milijard tolarjev, letos 
jih bo 86,3 milijarde, leta 2005 pa 87,6 milijarde 
tolarjev.

Lokalni podjetniški centri in razvojne agenci
je se bodo povezali v državno agencijo za re
gionalni razvoj, javni sklad za razvoj podeželja 
pa bo razširil svoje delovanje in bo izvajal tudi 
tvegane naložbe, za katere bo pridobil namen
ska nepovratna sredstva iz državnega proraču
na.

Franci Kotnik

®



Po izobrazbi je diplomirani organ
izator menedžer, kar naj bi bila pri 
delu tajnika občine prednost. Pred 
pol leta, ko ga je župan Ciril Rose 
zaposlil, je deloval nekoliko nego
tovo, vendar danes ve kaj hoče in 
predvsem, kje so primerjalne pred
nosti in slabosti občine Luče. Tisti, 
ki jim sedanja občinska garnitura ni 
pisana na kožo, gotovo porečejo, 
da je premlad in neizkušen, kar je 
prazna puhlica v enaki meri kot ar
gument zagovornikov, da bo zaradi 
neobrem enjenosti lažje krm aril 
med različnimi interesi. V resnici se 
bo moral dokazati predvsem z re
zu lta ti, ki bodo koristili vsem  
Lučanom in tega se David Špeh v 
celoti zaveda.

D A V ID  Š P E H , T A J N IK  O B Č IN E  LUČE

Obdobje kislih jabolk
- Je očitek, da ste brez slehernih delovnih iz

kušenj no operativno najbolj odgovornem 
delovnem mestu v občinski upravi, opravičen?

Po svojeje opravičen. Ko meje župan potrdil za 
tajnika, sva se dogovorila za trimesečno uvajal
no obdobje, po katerem bi lahko celotno zadevo 
prekinila, če bi se izkazalo, da zadeve ne poteka
jo zadovoljivo. Dejstvoje,daje vsakzačetektežak, 
sploh vtako majhni občini kot je lučka, kjer so vsi 
vedeli, od kod prihajam. Slišal sem govorice, da 
nisem najbolj primeren, vendar ocenjujem, daje 
to zelo relativna stvar. Po eni strani je lahko pred
nost, če si mlad in neopredeljen. Na začetku mi 
je manjkalo predvsem poznavanje zakonodaje -  
preprosto sem se moral zakopati vto področje in 
se vsaj v grobem seznaniti z zakoni. Zdi se mi, da 
sem v pol leta vendarle krepko napredoval na tem 
področju. Znano je, daje bil sedanji župan pred 
izvolitvijo tajnik občine. Poznal je celotno delo 
občine, sam pa sem začel kot operativec. Vzel 
sem lopato in odšel z izvajalci na teren posipat 
cesto...

- Z diplomo v žepu so bila vaša pričakovanja 
verjetno višja, kot je lopata v rokah?

Že, že, vendar je potrebno nekje začeti. Izredno 
sem vesel, da sem dobil službo v domačem kra
ju, to mi je odskočna deska, vendar ne v politiko, 
ker se z njo ne mislim ukvarjati.

- Ne boste trdili, da je občinski tajnik povsem 
nepolitično delovno mesto. Navsezadnje vas je 
imenoval župan, ki je čisti politik...

Na določen način seje seveda potrebno strin
jati, vendar je tako v vseh javnih službah. Potem 
so tudi uslužbenci na vseh ministrstvih politično 
vpeti, čeprav se ministri hitro menjajo, tako kot se 
lahko župani. Res pa je, da smo tajniki vezani na 
mandat, kar je po svoje dobro.

- Je sedaj, ko ste se vsaj v grobem seznanili z 
slovensko zakonodajo, vaše mnenje, da občine 
v zadostni meri spoštujejo zakone in ostale pred
pise, ki jih nalagata zakonodajalec in vlada?

Hvala bogu, da seje uveljavil zakon o ustanav
ljanju skupnih medobčinskih uprav. V celotni 
Zgornji Savinjski dolini nimamo, izjema je občina 
Gornji Grad, na nobeni občini zaposlenega 
pravnika. Glede vsega, kar je v zvezi z odloki, se 
obračamo na mestno občino Velenje, vendar 
naša šibkost ni samo pravno področje, ampak 
tudi prostor. Prostorje vendar stvar strateškega 
pomena. Kot veste, smo v Lučah brez zazidalnih 
površin, čeprav se mlade družine skoraj dnevno 
zanimajo za parcele. Z sprejetjem državnega 
reda, kar naj bi se zgodilo marca, bomo takoj 
pristopili k spremembam prostorskega plana, ga 
zastavili čim širše in vzpodbudili ljudi, da bodo 
razmišljali vsaj za pet let naprej.

-V preteklosti so občine ravno na prostoru nare
dile najmanj, kar se v določenih lokalnih skup
nostih odraža skozi odliv malega in srednjega

gospodarstva. Izseljujejo se mlade družine, kar 
je problem ne samo za Luče ampak za celotno 
dolino... Kot da je vse narejeno s kilometri asfal
ta, ki dejansko ne predstavljajo nikakršnega raz
voja.

Asfalt gotovo ne predstavlja razvoja, je pa nu
jno potrebna infrastruktura. Navsezadnje, zakaj 
bi ljudem vsiljevali nekaj, kar jim ni všeč.

- Verjetno bo potrebno razmišljati bolj dolgo
ročno...

To je seveda res. Dobro gospodarjenje z obči
no ni nič drugega kot poslušati pobude ljudi. Za
kaj bi vsiljevali projekt, ki ga ljudje ne bi sprejeli. 
Težko govorim za nazaj, trenutno pa smo zelo 
veseli, da pobude so, čeprav nam ni povsem jas
no, kaj bo sprejel novi državni red. Čepravje lokal
na samouprava na svojem prostoru samostojna, 
je vendarle potrebno upoštevati in spoštovati glo
balni red. Neuradno smo izvedeli, da naj bi del 
lučke občine prišel pod zaščiteno območje. Bile 
so ideje, da bi skupaj z Logarsko dolino naredili 
regijski park, vendar, kot stvari sedaj stojijo, ne 
bomo za vsako ceno tiščali vto, ker ne vemo, kaj 
nam bo nakopala država. Zakaj bi si nakopali 
neko zaščiteno območje z omejitvami? V resnici 
so vseh polna usta koliko bomo dobili iz raznih 
skladov, vendar je popolnoma jasno, kako težko 
je priti do teh sredstev. Vsi nam govorijo o razvo
ju podeželja in turizma, ampak državna pomoč 
je tako naravnana, daje potrebno sfinancirati 
praktično vse. Za primer vzemimo kmeta. Vred
notil je svoj les, sam je delal, dobil povrnjene 
materialne stroške in bil zadovoljen. Sedaj svo
jega dela in materiala ne more vrednotiti, za vsa
ko stvar mora dobiti izvajalca, ki gaje normalno 
potrebno plačati in po šestih mesecih se mu sred
stva začnejo refundirano vračati.

- Vprašanje individualne gradnje je v Lučah pris
otno že nekaj let, zato bi prosil za povsem konk
reten odgovor, kdaj bodo lahko Lučani gradili?

Stvari načrtujemo, vendar ne vemo, kako bodo 
izvedljive. Najprej je treba videti, kako bo s pros
torskimi plani, potem nameravamo odkupiti zem
ljišče za stanovanjsko gradnjo. Podobno bo z 
obvoznico. V prostorskih načrtih bo potrebno rez
ervirati zemljišče, za primer, da obvoznica bo. Kaj 
se bo dejansko zgodilo, se bomo verjetno odločali 
na referendumu, ampak v prostoru moramo ob
voznico opredeliti, sicer se nam lahko zgodi, da 
bo celotno stvar izkoristila država, ki nastopa kot 
investitor, za izgovor, da v občini nismo pripravili 
potrebnih izhodišč.

- Rekonstrukcija ceste Ljubno -  Luče je po debe
lem desetletju končno na pragu Luč. Pred leti ste 
se v Lučah o možnih nadaljnjih rešitvah že pogov
arjali in ostali na različnih bregovih. Občina je ver
jetno tista, ki bo morala v zelo kratkem času 
poiskati optimalno rešitev. Referendum, ki ga 
omenjate, je verjetno skrajno sredstvo v primeru.



da Lučani nikakor ne boste dosegli dogovora ali 
cesta skozi Luče ali obvoznica s predorom.

V prostorskih načrtih bo potrebno rezervirati tudi 
zemljišče za bodočo cesto. Resje, kar pravite. 
Potrebno bo ugrizniti v kislo jabolko in se dogov
oriti. V celoti se zavedamo, da bo to kislo jabolko 
na nek način razdvojilo ljudi, vendar je zadeva v 
celoti odprta.

- Se vam ne zdi, da z iskanjem rešitve že neko
liko zamujate?

Mogoče, čeprav vemo, da se tudi nadaljnji 
postopki ne bodo zgodili preko noči. Res pa je, da

se bo potrebno dogovoriti in rezervirati prostor, 
Bomo gradili obvoznico ali bo šla cesta skozi 
Luče, sta ključni vprašanji, ki bosta deležni tudi 
javne razprave. Upam, da se bodo ljudje v času 
javne razgrnitve prostorskih načrtov odzvali s 
predlogi in pripombami. Najtežje je nekaj načrto
vati in delati, če ne dobivaš povratne informacije. 
Velikokrat se dogaja, da se ljudje odzovejo, po
tem koje stvar zaključena. Potrebno je izkoristiti 
za to določen čas, naša dolžnost pa je, da ljudi 
pravočasno in korektno informiramo o vseh 
postopkih.

- V Lučah veliko pričakujete od turizma in se 
obenem spominjate »zlatih« let, kar ne prinaša 
dodane vrednosti. Cesta Kranjski Rak -  Podvo
lovljek vam je približala tudi ljubljansko kotlino, 
zato bi bilo dobro slišati, kakšna je strategija raz
voja turizma v vaši občini?

S strategijo razvoja smo približno na pol poti, 
projekt se izvaja. Tudi v turizmu je tako, da ne 
moreš razvijati neke strategije brez povratne in
formacije. Z vprašalnikom smo vprašali 
občane, kaj mislijo o turizmu in predvsem, kaj 
oni želijo narediti za turizem. Če veš, kaj ljudje 
želijo, jim lahko pomagaš... Tako kot se pogos
to dogaja, je tudi v tem primeru tako, da ni bilo 
odziva. Ne posplošujem, vendar je bilo potreb
no ljudi preprosto pozvati, da so odreagirali. V 
kratkem nameravamo sklicati vse turistične 
ponudnike iz lučke občine, jim predstaviti pro
jekt, na katerega bodo lahko dali pripombe in 
mnenja o turizmu. V osnovi se moramo vpraš
ati, kaj je v turizmu najpomembnejše. Kot prvo 
moramo povezati ponudbo. Na strategijo se 
ljudje preprosto morajo odzvati. Škoda je, ker 
je tik pred ustanovitvijo propadla Zgornjesav- 
injska d.o.o. Ljudje so toliko praktični, da se 
seveda vprašajo o smiselnosti nekega pove
zovanja, ko imajo živo v spominu propadlo 
povezovanje, v katerega je bilo vložene precej 
energije in nenazadnje tudi denarja. Dejstvo je, 
daje vsakturistični ponudnik individualist, ven
dar bosta potrebna skupna promocija in mar
keting, skupaj se bomo morali predstavljati na 
sejmih.

- Kakšne so torej primeijalne prednosti lučkega 
turizma, prednosti, po katerih bi lahko bili širše 
razpoznavni, brez da nekdo omeni Luče kot take?

Če gledate naše kataloge ali spletne strani, 
boste hitro ugotovili, koliko lučkih ponudnikov se 
pojavlja zraven Logarske doline.

- To se pravi, da ste se na nek način vezali na 
Logarsko dolino?

Ja, saj tudi ljudi, ki so pri nas, nenehno opozarja
mo, da sije vredno ogledati tudi Solčavsko. Brez 
dvoma pa bo potrebno v največji meri delati na 
animaciji.

- Pred leti ste precej besed namenili bazenu v 
Lučah, ki ga še ni in ga očitno tudi ne bo. Potem je 
postalo aktualno letno sankališče, okoli katerega 
se plete nekoliko čudna zgodba, in za katerega bi 
nekateri želeli trošiti javne finance. Hočem reči, 
da idejo so, sape vam zmanjka pri izvedbi...

Stvari je treba začeti graditi iz temeljev. Plavati v 
oblakih z velikimi projekti, za katere ne trdim, da 
niso realno izvedljivi...

- Hočete reči, da občina plava v oblakih?
V tistem času nisem bil zraven in tudi župan ni isti.
- Gre za kontinuiteto dela in resnost do projek

tov, do katerih se občina opredeljuje, kar ni pov
ezano z imeni na posameznih funkcijah...

Ja, ja. Ko se pogovarjamo s turističnimi subjek
ti, nam nekateri povsem jasno povedo, da nima
jo nič proti, če projekte realiziramo, vendar brez 
njihovega sodelovanja in finančnega deleža. Po 
eni strani je omenjene projekte možno narediti z 
občinskim denarjem, tudi ljudje bodo veseli, ven
dar za vsem tem ostane velika proračunska cok
la. Kar se sankališča tiče, je občina veliko naredi
la. Precej zemljišča je odkupljenega, zadeva je 
prostorsko urejena. Torej so na potezi tisti, ki ima
jo v tem primeru v rokah škarje in platno.

- Povejte, kaj lahko človek vaših let počne v

Lučah v prostem času?
Nič pametnega. Dobro je zaživelo športno 

društvo, tako da lahko sleherni koristi telovadnico 
vsakdan. Vemo, da imamo neizkoriščeno dvorano 
v večnamenskem prostom. Na naslednji seji bomo 
verjetno sprejeli pravilnik za dodelitev sredstev za 
kulturo in temu bo sledil razpis za kulturo.

- Slišim, da se v Lučah oživlja dramska de
javnost...

Zelo hvale vredno, vendar niso dobili s strani 
občine nobene podpore in jo na tak način tudi ne 
morejo dobiti. Imamo kulturno društvo, ki dobi 
sredstva in jih tudi razdeli naprej.

- Kaj bi po vašem osebnem mnenju bilo potreb
no spremeniti pri delu občinske uprave?

Na splošno velja načelo, da je na naši in tudi 
drugih občinah več dosegel tisti, ki je bil bolj vz
trajen, kije pritiskal toliko časa, daje bil uslišan. 
Bolj pošteni in pridni, če hočete pohlevni, poreče
jo, da tako ali tako ne morejo ničesar urediti. Zdi 
se mi, da je zadeve najlažje urejati optimalno z 
jasnimi pravilniki in razpisi. Ljudje bi se morali 
zavedati, da koje proračun sprejetje za tisto leto 
zadeva zapečatena. Ljudem priporočam, da svet
nikom ali direktno občinski upravi dajejo pobude 
pred koncem leta, tako da jih lahko uvrstimo v 
proračun za prihodnje leto, če občinski svet oce
ni, da je to potrebno. S strani občanov bi bili straš
no veseli konstruktivnih pobud.

- Če prav razumem, ste z delom občinske up
rave povsem zadovoljni?

Pri nasje zelo majhna občinska uprava in v res
nici ni enostavno biti direktor tako majhne uprave. 
Ker ne poznam dela, se v računovodstvo sploh 
ne mešam, tukaj je še strokovna sodelavka ozi
roma administratorka, vse ostalo je na ramenih 
župana in mene. Srečo imam, da imamo župana, 
ki je bil tajnik in se lahko praktično o vsaki stvari 
posvetujem z njim. Priznam, da bi bil brez njega 
velikokrat v megli (nasmeh).

- Sklepam, da sta z županom Cirilom Roscom 
na ti.

V delovnem in privatnem življenju sva na ti, pred 
javnostjo pa na vi. Mislim, da je tako tudi prav.

Pogovarjal se je Edi Mavrič -  Savinjčan

P O S L E D IC E  ŠK O D E V  K M E T IJS T V U

Rok za oddajo je zadnji marec
Zakon o odpravi posledic naravnih nesreč, ki je bil sprejet v lanskem letu, nalaga občinam, da 

v devetdesetih dneh od prejema programa odprave posledic škode v kmetijstvu zberejo vloge 
upravičencev in jih posredujejo na Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano. Kmetje 
upravičenci morajo zato vloge posredovati do 31. marca.

Minister za kmetijstvo je s pravilnikom določil 
vsebino in obliko vloge upravičencev za dodelitev 
sredstev. Čas, v katerem morajo nosilci kmetijskih 
gospodarstev, ki so v skladu s programom 
odprave posledic škode v kmetijstvu zaradi nar
avnih nesreč v letu 2003 upravičeni do akontacij 
državne pomoči, dopolniti vloge, je med 26. jan
uarjem in 31. marcem 2004. Vloge se bodo zbi
rale na Občinah, kjer jih bodo vnesli v posebne

programe. Občinske komisije bodo zaradi spre
menjenega roka, prej je bil za zadnji dan oddaje 
vlog določen 31. januar, učinkovitejše, njihovo 
delo pa bo lažje. Enako bo z upravičenci, ki imajo 
zaradi novega roka več časa za temeljitejše zbi
ranje potrebnih podatkov. Upravičenci, ki bodo 
morali kakorkoli dopolniti že oddane vloge, pa 
bodo o tem dodatno obveščeni.

Benjamin Kanjir

»Neuradno smo izvedeli, da naj bi del lučke občine prišel pod zaščiteno območje. 
Bile so ideje, da bi skupaj z Logarsko dolino naredili regijski park, vendar, kot stvari 
sedaj stojijo, ne bomo za vsako ceno tiščali v to, ker ne vemo, kaj nam bo nakopala 
država. Zakaj bi si nakopali neko zaščiteno območje z omejitvami?«
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NA PODEŽELJU SO  PO R O K E BOLJ P R IS R Č N E  IN  D O M A Č E

Dogodek, ki se pomni 
vse življenje

Ponovoletno srečanje načelnika Upravne enote Mozirje Vinka Polični
ka s pooblaščenci za sklepanje zakonskih zvez in matičarji je bilo na
menjeno predvsem izmenjavi mnenj in predlogov vezanih na sklepan
je zakonskih zvez. Prisotni so bili enotnega mnenja, da je poroka enk
raten dogodek, še posebej pomemben za mladi par. To pomeni, da je 
vredno ob predpisani proceduri, poroki vdahniti predvsem osebnosti 
pečat. Na podeželju, kamor sodi tudi Zgornja Savinjska dolina, se poo
blaščenci za sklepanje zakonskih zvez praviloma bolj posvetijo 
mladoporočencem kot v mestih, kjer si poroke sledijo skoraj kot po 
tekočem traku.

Načelnik (JE Mozirje Vinko Poličnik se s pooblaščenci načelno 
strinja, da je Mozirski gaj primeren za sklepanje porok (foto: EM S)

V preteklem letu je bilo na ob
močju UE Mozirje sklenjenih 85 za
konskih zvez v treh uradnih pros
torih (Nazarje, Mozirje in Luče) in 
izjemoma v Logarski dolini ter Ven- 
išah, za kar je bila za vsako skleni
tev zakonske zveze izdana individ
ualna odločba. Pri tem se odpira 
vprašanje, do katere meje je 
primerno širjenje in izvajanje obre
dov izven uradnih prostorov.

Očitno je, da je zanimiv prostor 
za sklepanje porok tudi Mozirski 
gaj, za katerega tako načelnik kot 
pooblaščenci načelno soglašajo. 
Od oktobra dalje je kot četrti urad
ni prostor določena poročna soba 
v prostorih občine Ljubno, vendar 
ni na Ljubnem tozadevnih uslug 
še nihče koristil. V vsakem 
primeru so uradni prostori (ob ra

zličnem standardu opreme), kjer 
se sklepajo zakonske zveze, 
primerni. Nekaj nedorečenosti se 
vleče iz preteklih zaradi spomin
skih daril. V Lučah in Mozirju pos
taneta zakonca po opravljenem 
obredu »bogatejša« za komplet 
kozarcev, po zagotovilih županje 
Anke Rakun bo enako ravnala tudi 
občina Ljubno, medtem ko v 
Nazarjah mladoporočenci zaenk
rat darila ne dobijo. Nekaj dileme 
ostaja tudi glede enotnega emble
ma na darilih, kar bi načeloma ne 
smel biti problem, saj je sklepan
je zakonskih zvez povsem v 
državni pristojnosti. Tako kot so 
takšna ali drugačna darila stvar 
dobre volje občine, v kateri se sk
lepa poroka.

Savinjčan

PE VELENJE - POTREBUJETE GOTOVINO
Gotovina na podlagi zastavitve vaše nepremičnine, 
vrednostnih papirjev, zlata ali avta, kateri ostane v 
vaši lasti.

REALIZACIJA TAKOJ! 041/ 410-400

NA R E Č IC I OB S A V IN JI A P R ILA  BREZ B A N Č N IH  S T O R IT E V

Z zaprtjem prizadeti
predvsem starejši 

krajani
V Novi ljubljanski banki se je po besedah vodje mozirske poslovaln

ice Bože Cajnerže v preteklem letu začela izvajati racionalizacija mreže 
poslovalnic v Sloveniji kot eden izmed ukrepov za znižanje stroškov 
poslovanja. Na osnovi pregleda vseh relevantnih podatkov so bile iz
postavljene predvsem manjše poslovalnice, ki jih je možno oziroma 
potrebno zapreti. Pri zapiranju poslovalnic so po besedah Cajnerjeve 
bili upoštevani tako finančni kot marketinški kriteriji.

Kot nam je zaupala vodja mozir
ske poslovalnice, na področju 
Zgornje Savinjske doline deluje pet 
enot, ki spadajo organizacijsko v 
poslovalnico Mozirje, in v katerih sta 
bila do lanskega decembra zapos
lena samo po dva delavca. Po ob
segu poslovanja je najmanjša eno
ta na Rečici ob Savinji. Ker glede na 
število prebivalcev in število 
delovnih mest v kraju ni realnih 
možnosti za povečanje obsega 
storitev, ki bi lahko opravičili obstoj 
ali širitev majhne enote, poleg tega 
pa deluje v mozirski občini večja 
poslovalnica v Mozirju, bodo v NLB 
rečiško poslovalnico zaprli.

Poslovalnica na Rečici je za kra
jane bislvenega pomena, saj so jim 
tako približane vse storitve NLB, 
zato so o ukinitvi razpravljali tudi na 
seji sveta KS Rečica pretekli torek, 
saj so svetniki prepričani, da bo 
zaprtje banke na Rečici prizadelo 
številne krajane, predvsem starejše,

ki so vezani na različne prevoze in 
jim je bila bližina bančnih storitev, ki 
sojih lahko opravili v domačem kra
ju, zelo dobrodošla. Uprava NLB se 
po besedah Cajnerjeve, na mnenje 
lokalne skupnosti ne bo ozirala, zato 
so protesti, ki sojih je svet KS Reči
ca že vložil na različne naslove v 
NLB ter številne druge aktivnosti, ki 
so jih sprožili z namenom, da 
poslovalnica banke ostane v kraju, 
praktično brezpredmetni. »Izposta
va Rečica ob Savinji bo prenehala 
poslovati 31. marca, vse stranke iz
postave pa bodo prejele obvestilo s 
predlogom o prenosu poslovanja v 
najbližjo sosednjo poslovalnico. Že 
sedaj jim ponujamo tudi možnost 
uporabe elektronskih poti klik, 
moba,teledom, bankomati za dvige 
in pologe gotovine ter plačila 
položnic, uporabo trajnih nalogov 
ter različnih plačilnih ali posojilnih 
kartic.«

Marija Sukalo

TU Š  KLUB

430 .000  kupcev s Tuševo 
kartico

Družba Tuš se nenehno prilagaja vedno večjim zahtevam sodobnega 
kupca. Poleg že uveljavljenih ugodnosti je družba Tuš za člane Tuš kluba v 
letošnjem letu pripravila številne novosti. Pred nedavnim so uvedli posebne 
ugodnosti s področja turizma, ki zajemajo pet različnih potovalnih paketov 
po ekskluzivno nizkih cenah, člani kluba pa lahko uveljavljajo tudi 7-odstot- 
ni popust pri letovanju preko ene izmed spletnih turističnih agencij.

Lastnik Tuševe kartice ugodnosti lahko, ob nakupu v katerikoli izmed nji
hovih trgovin, postane vsak, ki to želi. Poleg prihrankov pri nakupih družba 
Tuš članom kluba nudi tudi številne druge ugodnosti, kot so nagradne igre, 
različne dogodke, druženja članov, nasvete, recepte, informacije in popusti 
pri nakupu oblačil ter obutve v trgovinah In moda ter In shoe, pri gostinskih 
storitvah in navsezadnje pri potovanjih. Družba Tuš je z uvedbo lastne kar
tice ugodnosti pričela maja 2002, do danes pa seje v klub včlanilo že več
430.000 kupcev.

LP
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N O V O L E TN I K O N CER T G O DB E ZG O R N JE  S A V IN JS K E  D O LIN E

Prijetne melodije s pravljičnim pridihom
Zemlja rodi ljudi, da se lahko z njihovim delom dotika neba in z delom ter virtuoznim nastopom so se neba z glasbo dotaknili glasbeniki Godbe 

na pihala Zgornje Savinjske doline, ki so preteklo soboto v nazorski športni dvorani pripravili nepozaben novoletni koncert za številne poslu
šalce. S prijetnimi melodijami, ki so imele pravljični pridih, so občinstvo popeljali v svet sanj, čarobni svet risank in predstavili različne zvrsti 
glasbe. Že tako bogat program orkestra sta popestrila s svojim virtuoznim nastopom še solista, harmonikar Primož Kranjc, študent na danski 
kraljevi akademiji v Kopenhagnu, in Davor Plamberger na tolkalih.

Bogat program koncerta je popestril nastop harmonikarja Primoža 
Kranjca, študenta na danski kraljevi akademiji

orkestra. Ermin Hartman, predsednik 
slovenske zveze godb, pa mu je za 
požrtvovalno delo izročiltudi križec za 
zasluge mednarodne organizacije 
CISE, organizacije, ki združuje več kot 
40.000 tovrstnih godb.

Godba Zgornje Savinjske doline 
združuje ljubitelje glasbe naše doline, 
ki že vrsto let posvečajo orkestru ve
liko prostega časa, ljubezni in dela Tak 
primer velike ljubezni do glasbe in 
požrtvovalne zvestobe godbeništvu, ki

Godbeniki so popeljali poslušalce v čarobni svet sanj in risank
(fotografije: Ciril M. Sem)

traja pol stoletja, je tudi Franci Es iz Glasba je ena sama ljubezen, je 
Mozirja. Vedno pa je premogel toliko prepričana moderatorka večera Ber-
notranjih moči in odgovornosti do narda Žanr in ljubezen ne pomeni le
kolektivnega truda, da je vztrajal tudi prejemati, temveč tudi dajati. In prav
v najtežjih časih vse do danes. Za takšno prijetno dajanje so pripravili
dolgoletno delo so se mu s skromn- solisti in godbeniki Zgornje Savinjske
im darilom, ki sta mu ga izročila preds- doline z virtuoznim izvajanjem pro-
ednik Godbe Jakob Presečnik in diri- grama pod taktirko Tomaža Gučka,
gent Tomaž Guček, zahvalili člani Marija Sukalo

Franci Es dočakal abrahama tudi na 
glasbenem področju

Čeprav Godba na pihala Zgornje- 
savinjske doline šteje le sedemind
vajset let, pa Franci Es, eden od 
njenih ustanoviteljev, letos praznu
je zlati jubilej igranja. Začel je v 
rečiški godbi davnega leta 1954 in 
nadaljeval pri nazorski Delavski 
godbi ter današnji Godbi Zgornje 
Savinjske doline.

notranjih moči in odgovornosti do 
kolektivnega truda, daje vztrajal tudi 
v najtežjih trenutkih -  vse do danes. 
Za Francija Esa, prvo trobento 
orkestra, velja, da je bil vseskozi, 
posebno pa zadnjih sedemindvaj
set let, eden od nosilnih stebrov 
orkestra. Njegov miren značaj, 
izrazit smisel za kolektivno delo in

Franciju Esu sta ob jubileju cestitala tudi 
dirigent Tomaž Guček in predsednik godbe •  
Jakob Prresečnik f f o to  : C in i  M . S e r -

Starejši poznavalci razmer zatrju
jejo, da današnje priljubljene godbe 
zanesljivo ne bi bilo, če se po 
srečnem naključju leta 1976 ne bi 
našla in združila dva godbena za
nesenjaka: nadvse spoštovani, a žal 
že pokojni kapelnik Franci Goljuf in 
Franci Es kot njegova zvesta »desna 
roka«. V petih desetletjih je z godbo 
in njeno predhodnico doživljal 
vzpone in padce, lepe trenutke in 
krize. Vedno pa je zmogel toliko

odgovoren odnos do vadbene dis
cipline, so žlahtne vrline, ki so vzor 
vsem mlajšim generacijam godbe
nikov. Za svoje zgledno in dolgoletno 
aktivnost je leta 1989 prejel priznan
je Zveze kulturnih organizacij in Kul
turne skupnosti takratne mozirske 
občine, ob petnajstletnici delovanja 
godbe pred dvanajstimi leti pa tudi 
zlato Gallusovo značko slovenske 
zveze kulturnih organizacij.

Marija Šukalo

O



CENTER S TA R E JŠ IH  G O R N JI GRAD

Dan ljubezni v Gornjem 
Gradu

Da je lahko dom upokojencev zanimiv kraj, kjer se lahko starejši ljud
je izobražujejo na nevsakdanji, predvsem pa zelo zanimiv način, so v 
ponedeljek, 12. januarja, dokazali v Centru starejših v Gornjem Gradu.

Varovanci Centra starejših so se lahko udeležili ene izmed petih 
delavnic (foto: Franjo Atelšek)

Svojim varovancem so pripravili 
zanimiv projekt z naslovom Dan 
ljubezni, katerega namen je bil širiti 
radost, ljubezen in mir ter zgraditi 
most med otroško igrivostjo in mo
drostjo izkušenj. Varovanci so se po 
izbiri lahko udeležili ene izmed petih 
delavnic, katerih skupni namen je bil 
predvsem izboljšanje kvalitete 
življenja starejših ljudi. Poleg 
samozdravljenja in zdravilne moči 
dreves, so se lahko preizkusili v delu 
z glino, prisluhnili pa so lahko tudi 
predavanju ob diapozitivih na temo 
Sanjsko potovanje.

Eno izmed delavnico, katere glav
ni namen je bil učenje ostarelih 
samozdravljenja, je pripravila tudi 
Magdalena Kovač, energoterapevt- 
ka iz Domžal. Naslov delavniceje bil 
Stik s seboj in samozdravljenje, kljub 
mogoče nevsakdanji temi jo je 
obiskalo lepo število ostarelih. En
ergična predavateljica je udele

žencem spregovorila o svojem delu, 
jih spodbudila k razmišljanju o vred
nosti življenja ter o bolezni, kije stal
na spremljevalka ljudi. Spregovorili 
so o zamerah, škodeželju in še 
mnogih človeških napakah, ki prina
šajo slabe energije in s tem tudi 
bolezen. Kovačeva je prisotnim 
demonstrirala tudi vajo za 
samozdravljenje, ki sojo udeleženci 
delavnice preizkusili in bili z njo zelo 
zadovoljni. Po zaključenih delavnic
ah so starejše razveselili tudi otroci 
iz gornjegrajskega vrtca, ki so var
ovancem centra darovali svoje 
izdelke, kasneje pa so se vsi poves
elili ob glasbi in plesu.

Projekt so sponzorirale občine 
Gornji Grad, Ljubno ter Luče, 
medtem ko so za organizacijo ter 
vodenje projekta poskrbeli Sandra 
Kuharič, Mirko Zamernik ter Boris 
Tomašič.

Tatiana Golob

RAZSTAVA L IK O V N IH  DEL G O R A N A  H O R VATA  V E N E R G E TIK I 
LJUBLJANA

Iz skrivnostne teme do 
svetlobe optimizma

Z otvoritvijo razstave 25 likovnih del novejšega datuma minuli četrtek 
v prostorih ljubljanskega podjetja Energetika Goran Horvat zaključuje 
niz prireditev ob 30-letnici razstavljanja. Po štirinajstih letih si je s tem 
znova "prislužil" objavo na kulturni strani časnika Delo, bolj kot to pa 
so pomembne besede umetnostnega zgodovinarja dr. Mirka Juterška, 
ki je ob tem dogodku dejal, da smo Slovenci glede na opravljeno delo 
lahko upravičeno ponosni na Gorana Horvata.

V neobičajno obsežnem govoru je podlagi česar slikar iz Nizke zapisu?

M

dr. Juteršek opozoril na Horvatovo 
posebnost-figuraliko, kije za dan
ašnji čas prava redkost: "Slikarjev 
interes je že od samega začetka 
neomajno zazrt predvsem v ustvar
janje figuralnih kompozicij, najraje 
velikih dimenzij. Tako se po kompo
zicijski zasnovi, razčlenjenosti ter po 
prostorsko občuteni plastičnosti v 
Horvatovfiguralni opus povsem vk- 
ijučujejotudi njegova imenitna, tapi-

Hit SRB:

je "pravo kroniko svojega, v zatišje I 
slikovite doline reke Savinje od
maknjenega, dejansko pa že vse
povsod z nemirom sodobnega sve
ta okuženega življenja."

Razstavo v Ljubljani je odprla 
prokuristka Energetike Mira Filipič, ki 
je dejala, da želijo z likovnim bo
gatenjem poslovnih prostorov, 
kamor dnevno prihajajo stranke in 
poslovni partnerji, nagrajevati filoz-

I

trm

J *

Z razstavo v Ljubljani je Goran Horvat zaključil obeleževanje 
30-letnice razstavljanja (foto: Franci Kotnik)

serijam podobna rastlinska 
tihožitja, ki pa so po svoji vsebini, 
tako kotvse njegovo likovno snovan
je, močno skrivnostna."

Mirko Juteršek se tudi tokrat ni

ofijo podjetja, ki se zrcali v sloganu 
"Oskrbujemo naše potrošnike s 
pozitivno energijo." Prvi odzivi so 
zelo pozitivni, zato nameravajo s 
takšnim načinom ustvarjanja prist-

EHD M O Z IR S K I GAJ

Letos š t ir i ve like  p rired itve
Ekološko-hortikulturno društvo Mozirski gaj bo v letošnjem letu pripravilo 

štiri velike prireditve v parku cvetja otfSavinji, in sicer Cvetje in glasba (od 
24. aprila do 2. maja), Pravljične kresne noči (od 25. do 27. junija), Poletje 
skozi cvetje (od 12. do 22. avgusta) in Razstavo buč (od 17. septembra do 
3. oktobra). V parku slovenskih vrtnarjev tudi v letu 2004 pričakujejo več 
desettisoč obiskovalcev od blizu in daleč, podrobnosti o letošnjem progra
mu pa bodo predstavili zgodaj spomladi.

KF

izognil povezavi Goranovega ust- nejših stikov s strankami in zapos- 
varjanja z Jakijevo slikarsko usmer- lenimi nadaljevati tudi v prihodnje,
itvijo in Picassovim kubizmom, na Franci Kotnik



U P R A V N A  EN O TA  M O Z IR J E

Odpisani krajevni urad se spreminja v najlepšega
Pregled opravljenega dela in števila strank v preteklem letu kaže na dejstvo, da je obstoječe število uradnih ur preveliko in jih je  potrebno pri

lagoditi dejanskim potrebam strank, ugotavlja Vinko Poličnik, načelnik Upravne enote Mozirje, prepričan, da lahko informatizirani krajevni uradi 
nadaljujejo z delom v obliki krajevnih uradov kot načina dela. Pri tehtanju uspešnosti dela upravne enote se pri krajevnih uradih še naprej kažejo 
rezerve v servisnih dejavnostih. Ponudba je še naprej večja od povpraševanja, zato bodo poskušali najti model, ki bo opravičeval obstoj določenih 
krajevnih uradov, dodaja Poličnik

V lanskem letu je bilo največ 
storitev opravljenih na krajevnem 
uradu v Gornjem Gradu, kar gre v 
določeni meri na račun Centra za 
starejše občane. Rahel upad števi
la strank je zabeležen na Ljubnem 
in sploh so se na mozirski upravni 
enoti odločili, da bodo število urad
nih ur posameznih krajevnih uradov 
prilagodi dejanskim potrebam kra
jev. Na krajevnem uradu v Gornjem 
Gradu se povprečno oglasi 60 
strank mesečno, zato bo matičarka 
tako kot doslej na razpolago ob 
torkih (od 7. do 16. ure). Poleg tega 
so na ta urad vezana tudi upravna 
opravila v zvezi s Centrom starejših 
občanov, ki niso zajeta ne med za
deve ne med število strank. V pretek
lem letu je bilo s tega področja 306 
prijav začasnega bivališča, 156 
odjav začasnega bivališča in 66 
prijav smrti. Krajevni urad Ljubno 
obišče mesečno povprečno 37 
strank, zato bo v sredah odprt tako 
kot doslej (od 7. do 17. ure, ob pet

kih pa bo bodo stranke lahko koris
tile usluge upravne enote samo 
med 7. in 10. uro dopoldne.

Za krajevna urada Luče in Solča
va se predvideva kombinacija, raz
laga Poličnik. V Lučah je bilo v pre
teklem letu na KU povprečno 42 
strank na mesec, medtem ko v 
Solčavi številka ne presega 8 strank. 
Zaradi tega bodo lahko Lučani ko
ristili usluge krajevnega urada v 
ponedeljkih enako kot doslej (od 7. 
do 16. ure) in v četrtkih od 7. do 9. 
ure, nakarse bo matičarka prestavi
la v Solčavo, kjer bo strankam na 
razpolago od 10. do 13. ure. V 
Nazarjah beležijo povprečno 21 
strank na mesec in ker podatki 
kažejo, da je večina strank iskala 
usluge predvsem v popoldanskem 
času, bo krajevni urad poslej odprt 
od 13. do 17. ure. Nekoliko drugač
na situacija je na Rečici ob Savinji, 
kjer krajani želijo, da bi bil KU odprt 
dvakrat tedensko, vendar manj ur- 
ob ponedeljkih od 12.30 do 15. ure

in ob četrtkih od 7. do 10. ure. V pre
teklem obdobju je bil zaradi izredno 
nizkega obiska strank prav krajevni 
urad na Rečici deležen številnih 
dokazovanj o upravičenosti oziro
ma neupravičenosti obstoja. Z infor
matizacijo, kar naj bi se zgodilo v

PGD POBREŽJE

Pobrežani bodo namreč sredi 
letošnjega junija praznovali 80tetnico 
delovanja društva. Njihov jubilej bo 
osnova obeleževanja praznika Kra
jevne skupnosti Rečica ob Savinji in 
njen nosilni dogodek. Do takrat jih 
seveda čaka še veliko skupnega dela, 
kijih bo še bolj povezalo med sabo.

Kot je bilo razvidno iz podanih 
poročil, ga je bilo veliko opravljen
ega že v preteklem letu. Predvsem 
je bilo izpostavljeno dobro in kon
tinuirano delo z mladimi. Enako res
nost kažejo tudi članice in člani vet
erani, ki skozi vse leto pridno trenira
jo in se udeležujejo tekmovanj. Re
zultati praviloma ne izostajajo.

Člani operativci so v letu 2003 
ostali brez dela, kar se tiče interven
cij na domačem območju. Zato pa

kratkem, in preselitvijo v prenovljene 
prostore nekdanje šole, bo krajevni 
urad na Rečici eden najlepših v 
Zgornji Savinjski dolini, kar naj bi bil 
po Poličniku zadosten razlog za 
povečan obisk strank.

Savinjčan

so se udeležili gašenja dveh večjih 
požarov v Solčavi in na Krasu.

Dolgoletno delo na področju 
izobraževanja se kaže v dejstvu, da 
je več njihovih članov na vodilnih 
položajih tudi izven domače gasil
ske organizacije. Tako je njihov 
predsednik Janko Žuntar hkrati 
predsednik Zgornjesavinjske gasil
ske zveze, njihov član Franc Finkšt 
pa regijski poveljnik in član poveljst
va Gasilske zveze Slovenije.

Jubilejno leto želijo Pobrežani 
preživeti delovno in uspešno. Med na
jvečje bodo šteli nakup novega komb
ija za prevoz ljudi, saj sedanji zaradi 
starosti ne bi smel več služiti namenom. 
Kljub temu velikemu projektu pa ne 
bodo opustili rednih dejavnosti.

Benjamin Kanjir

O T V O R IT E V  E R IN E G A  CENTRA V N O V E M  M E S T U

N ada ljn ji ko rak  š ir itve  
prodajne mreže v S loven iji

Era je z izgradnjo nakupovalnega centra v Novem mestu začela širiti 
svojo maloprodajno mrežo tudi na Dolenjskem, kjer doslej še ni bila 
prisotna. Novi nakupovalni center v Mačkovcu je dva kilometra oddaljen 
iz centra Novega mesta, vendar se nahaja ob glavni tranzitni cesti, ki 
povezuje Novo mesto z magistralno cesto Ljubljana-Zagreb.

V centru so zaokrožili ponudbo aparatov, bele in avdio-video tehnike
živil in neživil, gostinski lokal in 
trafiko. V supermarketu je na pov
ršini 800 kvadratnih metrov na vol
jo široka ponudba prehrambenih 
izdelkov in pijač po konkurenčnih 
cenah. Med živilsko ponudbo velja 
vsekakor poudariti oddelek 1,2,3... 
že diši, kjer ponujajo dnevno sveže 
pripravljene gotove jedi in solate.

Poleg supermarketa se na tisoč 
kvadratnih metrih prodajnih površ
in razprostira Erina specializirana 
prodajalna Adut, kjer je na voljo vse 
za dom in gospodinjstvo -  od drob
nih gospodinjskih potrebščin,

do elektro materialov, barv in lakov. 
Velik del prodajnega prostora je 
namenjen vrtnemu programu, 
znotraj katerega deluje tudi kmetijs
ka lekarna s strokovnim svetovan
jem in široko ponudbo sredstev za 
zaščito in vzgojo rastlin.

Investicijski vložek v nov prodajni 
center, katerega skupna površina je 
3.100 kvadratnih metrov, znaša 
900 milijonov tolarjev. V centru je 
dobilo delo 45 zaposlenih, ki so 
strokovno usposobljeni, da sledijo 
filozofiji trgovine prijaznih ljudi.

Franci Kotnik

Pobrežani odprli sezono 
občnih zborov

V prostorih gasilskega doma na Pobrežjah so domači gasilci 17. jan
uarja opravili redni letni občni zbor. Skupna ugotovitev povedanega je 
bilo dobro delo, usmerjeno k praznovanju jubilejnega leta.

Pobreški gasilci so z občnim zborom pričeli s pripravami na 
praznovanje 80-letnice delovanja društva (foto: Benjamin Kanjir)
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Posedli so se po stopnišču in vlekli na ušesa
Pri družini Marije in Ivana Verbuč iz Šmihela nad Mozirjem si bodo vstop v novo leto posebej zapomnili, saj se je njihova številna družina poveča

la še za enega člana. Štirje fantje, osnovnošolci, petnajstletni Simon, štirinajstletni Miran, dvanajstletni Damjan in enajstletni Jernej, so dobili 
sestrico, Zgornjesavinčani pa prvorojeno deklico v tem letu.

Štirim Verbučevim sinovom se je tik po novem letu pridružila še hčerka Mojca
(foto: Marija Šukalo)

Mojca Verbuč, ki se ji je na svet mudilo, saj seje 
rodila mesec dni prezgodaj, je na svet privekala 
drugega januarja nekaj minut po sedmi uri zvečer 
in kot nam je zaupala mamica Marija, je tehtala 
2800 gramov in bila velika 41 centimetrov. »Že 
nosečnost sama ni bila čisto običajna, saj sem 
stara več kot štiri desetletja in po najmlajšemu 
fantu, kije dopolnil enajsto leto, o novem narašča
ju nismo niti razmišljali. Ko pa se je to zgodilo, sem 
bila sprva presenečena, a smo to vsi skupaj spre
jeli, saj so otroci nekaj najlepšega. Veselje je bilo 
tem večje, ko so mi zdravniki že po treh mesecih 
nosečnosti zaupali, da bom rodila deklico. Vs
eskozi so mi ob strani stali moji štirje fantje, ki so 
težka kmečka dela prevzeli na svoja pleča in mi 
pomagali, kolikor so le mogli,« se smeji srečna 
mamica in pestuje malo zaspanko ter nadaljuje: 
»In prišloje Silvestrovo. Stanti smo spuščali rakete 
pred hišo. Potem pa mi je ob tretji uri odtekla voda 
in morali smo proti Celju.«

V pogovor se vključi tudi srečni očka Ivan, kije bil 
tisto noč dežurni taksist: »Sprva sva šla počasi, saj 
je bila cesta ledena. Prepričan sem bil, dajo bom 
peljal le do mozirskega zdravstvenega doma, a 
sem si pozneje premislil in jo odpeljal vse do Cel
ja.« Slediloje čakanje, ure so se vlekle. Marija je bila 
v celjski porodnišnici, otroci in Ivan pa so nestrpno

pričakovali vest doma. »Kadarkoli sem se odpravil 
do telefona v hodniku, so se po stopnišču posedli 
»kot krancelj« in vlekli na ušesa. Drugega januarja 
sem se naveličal čakanja doma. Vedel sem, da ne 
bom mogel zaspati, zato sem se proti večeru 
odpravil v Celje. Ko sem prispel tja, so bile sestre

presenečene, ko sem jim razložil namen mojega 
prihoda in prošnjo, če smem počakati, dokler žena 
ne rodi. Sestra seje le nasmejala in me odpeljala 
do moje deklice. Rodila seje namreč prav v času, 
ko sem se peljal proti bolnišnici.«

Marija Šukalo

D R U Š T V O  K A T O LIŠ K IH  P E D A G O G O V

Karakterji današnjega časa
Člani društva katoliških pedagogov Mozirje so v sodelovanju z mozirsko župnijo 17. januarja 

v goste povabili Stanka Gerjolja. Slednji je leta 1986 doktoriral iz teologije, leta 1995 pa še iz 
pedagogike in psihologije.

O CENJEVANJE LO V S K IH  TROFEJ

Uskla jevan je 
načrtov in 
rea liza c ije

V prostorih mozirskega lovskega domaje bilo 
17. januarja ocenjevanje in pregled lovskih trofej. 
Podobni pregledi potekajo vsako leto, strokovn
jaki Zavoda za gozdove Slovenije pa na teh ocen
jevanjih pregledajo in uskladijo načrtovane kvote 
odvzemov iz lovišč z dejansko realizacijo.

V začetku vsakega leta delavci Zavoda za goz
dove izdelajo načrte, v katerih predvidijo določeno 
število živali, kijih lovci morajo ali lahko odvzame
jo iz lovišč. Zavoljo tega je potrebno v začetku leta 
na enem mestu zbrati vse trofeje, da jih ocenijo 
in pregledajo dejansko realizacijo teh načrtov. Na 
enem mestu se tako zbere vsa divjad, kije bila v 
teku enega leta odstreljena.

Lovski tovariši to priliko izkoristijo, da se lahko med 
sabo malce pogovorijo, izmenjajo izkušnje in »us
trelijo« kakšno lovsko. Ob tem pa se nasmejijo in se 
spomnijo dolgih samotnih uric, v katerih uživajo ob 
pogledih na divjad, ki bogati naše gozdove.

Benjamin Kanjir

Vsekakor eminentni predavatelj, ki je redno 
zaposlen na ljubljanski teološki fakulteti, že 
naslednji mesec pa odhaja službovat v Zdru
žene države Amerike in kasneje še na Irsko. Je 
tudi redni predavatelj na teološko pastoralnih 
šolah v vseh treh slovenskih škofijah.

Zbranim v mozirski Slomškovi dvorani je 
tokrat spregovoril o različnih človeških karak
terjih. Izpostavil je štiri tipe človeških osebnos
ti. Za shizoidno osebnost je značilno, da težav 
ne prenaša, da se dobro prilagaja razmeram, 
izogiba pa se osebnih odnosov. Ljudje s kara
kterjem depresivne osebnosti so najbolj sreč
ni takrat, ko so lahko najbolj žalostni. Prenaš
anje svojih težav na druge je njihova vsakdan
ja dejavnost. Anankastična osebnost pa se 
vedno boji, kaj bodo na njegova dejanja dejali 
ljudje okoli njega. Vednoje pod pritiskom okol
ja, ki mu želi v vsem ustreči. Za histerično os
ebnost pa je značilno stalno načrtovanje, ki ga 
skoraj nikoli ne izvrši. Ta tip osebnosti nem

alokrat oblikuje umetnike, saj je ustvarjalen, po 
drugi strani pa izredno težaven za medsebo
jne odnose.

Gerjolj je spregovoril tudi o prilagajanju tem ra
zličnim tipom osebnosti, kako z njimi delovati in 
živeti. Težko je kogarkoli spreminjati, zato velja 
o osebnostih vedeti čim več, saj jih je le na ta 
način lažje prepoznati in sprejeti takšne kot so.

Poslušalci so na predavanju izoblikovali in pre
poznavali svoj tip osebnosti. Besed Stanka Ger
jolja zato ne bodo zlahka pozabili, saj je bilo med 
njimi veliko pedagogov, ki se z različnimi oseb
nostmi srečujejo tudi pri vsakodnevnem peda
goškem delu.

Pester začetek leta mozirske župnije seje nad
aljeval že v ponedeljek, ko se je pričela šola za 
starše. Na njej bodo lahko starši, tako mlajši kot 
starejši, štiri ponedeljkove večere uživali nasve
te patra Christiana Gostečnika in njegovih sode
lavcev.

Benjamin Kanjir
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Od kolovrata do sukna...0

Piše: Aleksander Videčnik

V Mozirju in okolici so bili znani tkalci, ki so 
pripravljali posebno kakovostno tkanino -  lodn 
imenovano. Gre za sukno iz volnene preje, ki 
je potem bilo obdelano v »vauhah« in barvano 
v »ferberijah«. Vsaka tkanina iz domače preje 
je bila robata. Da so dobili voljno volneno bla
go, so ga morali tkalci predati v mehčanje in 
barvanje. Tako v okolici in samem Mozirju, kot 
tudi na Rečici so veliko tkali. Zato je znano ljud
sko reklo »Kjer veliko pojo kolovrati, ne manjka 
kruha«. Številne stare pesmi opevajo večere, ko 
so »pridne« predice predle volneno ali laneno 
predivo. Seveda so tiste čase na kmetijah se
jali dosti lanu, da so imeli potem tkalci, ki so 
prihajali v štiro pripravljeno predivo za lanene 
tkanine. Te so služile za oblačila, rjuhe, zavese, 
brisače in hišne prte. Tu naj omenimo še šte
vilne lepe običaje, ki sojih poznali v času, ko 
so trli lan. Tudi konec tega opravila so sloves
no počastili s posebnim »likofom«.

Iz čiste volne pa so predle predivo za zaht
evnejše tkanine, če pa so potem mešali predi
vo volne in lanu, so tkali »raševino«. V starih 
zapisih najdemo za to blago tudi izraz »buko
vina«. Iz tega blaga so imeli predvsem hribov
ci obleke, zato je ta izraz pomenil skoraj 
žaljivko. Bolj udomačen je bil izraz »raševina«, 
ob katerega se ni nihče spotikal. Je pa res, da 
je bila raševina trajna inje služila tudi za zaht
evna delovna oblačila. Največkrat je bila sive 
barve, le redko pa sojo barvali. Kot tretja zvrst 
domačih tkanin je bila »kovtrovna«, dr. Kotnik 
jo opisuje kot »rizovna« in je služila najprej za 
obleke, pozneje pa tudi za kovtre (odeje). Tka
na je bila iz enakega prediva kot raševina. Dr. 
Kotnik še ugotavlja, da je izraz »rizovna« 
slovanskega izvora, dočim je beseda »raševi
na« tujka. Pleteršnik v svojem slovarju govori o 
rokodelcu »rašarju«, in meni, da je to bil 
izdelovalec raševine. Iz njegovih navedb raz
beremo, da gre tu za popačenko iz nemščine, 
kjer najdemo izraz »Rasch«, ki pomeni tkanino 
iz volne in lanu. Pleteršnik pa imenuje bukovino 
sukno (das Tuch) in dodaja, da gre za grobo 
tkanino.

Da najdemo v naših krajih tkalce že od davna, 
priča vpis v gornjegrajskem urbarju iz leta 1426: 
»Janko droben am Gupf (na vrhu), služi od ene 
kmetije tri vatle sukna (lodn).« Kar pomeni, da

je Janko bil tkalec, kije dajal v naravi dajatve 
zemljiškemu gospodu v Gornjem gradu.

Mozirsko sukno je pomenilo neko blagovno 
znamko za lodn, ki se je dobro prodajal po vseh 
deželah tedanje Avstrije. Več kotna dlani je, da 
so si mozirski trgovci izmislili to prodajno ime, 
čeprav so sukno dobivali tudi od tkalcev iz sos
ednje Rečice oziroma zaselkov okoli nje ali 
bolje -  iz vseh predelov Zgornje Savinjske do
line. To pomeni, daje bila trgovina v Mozirju 
tedaj že dobro razvita. Zato ni čudno, da so v 
okolici Mozirja delali rokodelci kot česaici 
volne, vauharji, ferberji, kar pričajo še ohranje
na hišna imena, najbolj ob potoku Ljubija, saj 
je za ta dela bila potrebna ustrezna vodna sila, 
in sploh seje potrebovalo veliko vode. Mnogim 
seveda ne pove več dosti beseda »vauha«. To 
je bila naprava za mehčanje tkanin, ki izvira iz 
nemške besede »weichewen«, kar pomeni 
mehčati. Tudi za barvarje so uporabljali 
ponemščeno besedo »ferber«, kar prav tako 
izhaja iz nemške besede »Faerber« (barvar).

Publicist Franc Hribernik je opozarjal na to, 
da pri tako imenovanem mozirskem suknu ni 
šlo le za izdelek iz Mozirja in bi se moralo po 
njegovem mnenju imenovati »Gornjesavinjsko 
sukno«, Seveda je, kot že rečeno, šlo bolj za 
trgovski poslovni prijem, kije v prodaji pač bolj 
učinkoval in odgovarjal...

Palica in šiba d 

sloDenskih pregouorih.
Vemo, da so pregovori povsod, tudi pri drugih narodih, posebna ljudska mo

drost. Te, kijih pravkar berete, so zapisali leta 1939, koliko pa so stari, ni znano. 
Bog im a toliko šibo, da lahko z  njo vsakogar doseže.
Bog im a zm eraj šibo v rokah, pa že ve, za koga.
Bog ne potrebuje spletene šibe, am pak hudobnega človeka, da nas tepe z  njim.
Če konja lovi, m u ovsa lovi; če ga pa ima, m u palico da.
Je p ijan ko batina.
Kdor hoče psa tepsti, lahko mu je  pa lico dobiti.
Kdor hoče psa tepsti, prim e za palico.
Kdor na videz berglo (pa lico ) rabi, rad jo  pozabi.
Kdor se enkratna beraško palico opre, ta se po delu več ne ozre.
Komur je  leskovec (leskovka) v m ladosti teknil, bo v starosti zan j se potegnil. 
Kruha lačen, palice sit.
Leskov m očnik je  zdrav.
Leskova m ast je  zdrava.
Leskova m ati -  čudodelna.
Ne neha beračiti, kom ur se palica v rokah ogreje.
N ikdar ne pride nobena stvar prerano, pa lica pa  zmeraj.
Palica im a dva konca.
Palica ljud i enači.
Po vasi brez psov greš lahko brez palice.
Se trese (trepeta) kot šiba na vodi.
Stari p iti kupi -  m ladi pa lico ljubi.
Še pes se palice boji.
Šiba še nobenemu n i kosti zlom ila, je  pa  m arsikaterega zmodrila.
Tak je , da ne b i da l Bogu palice, da vraga v pekel požene.

\______ ______ ______________________ :_____ ___________________ y

Leta 1964 je bila na Rečici velika živinorejska razstava.
Na sliki je v izvirni pastirski opravi Franc Rifel -  

Skrlovnik iz Nove Štifte, ki je večji del življenja preživel 
na Menini in Kašni planini kot pastir. Sliko nam je 

poslala Angela Kerznar iz Šmartnega ob Dreti.



Piše: Marija Bezovšek

V zim skem  času pogosto 
postrežemo s stročnicami. Pri nas 
najbolj znane so fižol, grah, bob, 
leča in tudi soja. Vsebujejo veliko 
beljakovin, ki pa so manj vredne 
kot beljakovine v mesu ali mleku. 
Poleg beljakovin je v stročnicah 
tudi precej vitaminov (predvsem 
vitamini B skupine), mineralov in 
vlaknin.

Suhe stročnice moramo kuhati 
dalj časa. Pomembno je tudi, da jih 
pred kuhanjem  nam akam o 
približno 12 ur. Kuhamo jih vedno v 
vodi, v kateri so se namakale in to 
vodo tudi porabimo.

Fižol je  verjetno največkrat na 
naših mizah. Uporabimo ga zajuhe, 
enolončnice, zabeljenega ali v solati 
s čebulo, črno redkvijo ali porom. Iz 
graha pripravljamo omake, dodaja
mo ga enolončnicam, rižoti, zrez
kom in različnim solatam. Za zimo 
grah pasteriziramo v slanici, na
jvečkrat pa ga blanširanega zam
rznemo, bolj redko pa ga posušimo.

Bobje bil včasih na mizah revnejših 
družin. Verjetno ga prav zaradi tega 
redko uporabljamo. Leča je  s hranili 
zelo bogata stročnica, ki pa je prered
ko na naših mizah. Zelo je priljublje
na v vegetarijanskih kuhinjah.

Soja je edina naravna hrana, ki se 
po vsebnosti beljakovin lahko meri 
z m lekom  ali m esom . V bolje 
založenih trgovinah lahko kupimo 
sojina semena (rumena ali zelena), 
moko ali že polizdelke v obliki kos
mičev ali koščkov. Zelo priljubljen je 
tudi sojin sir ali tofu. Sojo lahko upo
rabljamo tudi pri različnih dietah. 
Soja lajša težave diabetikov, bolnim 
na želodcu, jetrih, ledvicah in mehur
ju. Zelo koristni so tudi sojini kalčki. 
Pripravimo jih  tako, da zelena soji
na semena nam očim o v vodo. V 
nekaj dneh poženejo kalčki, ki so 
dolgi približno 5 c rn jih  ločimo od 
semen, operemo in uporabimo za 
dodatek različnim solatam, pripravi
mo zavitke ali jih dodamo rižoti.

^ i

Stročnice so bogate z 
beljakovinami

PRETLAČENA FIŽOLOVA JUHA
Za 4 osebe potrebujem o: 4 00  g  

fižola, 30  g  olja, 1 m ala čebula, 2  
stroka česna, 1 ž lico  paradižnikove 
mezge, 30  g  moke, 1 lovorov list, 
zeleni peteršilj, 100 g  kruha, žličko  
masla.

Čez noč namočen fižol skuhamo 
in pretlačimo, iz olja, moke in čebule 
napravimo svetlo prežganje. Zali
jem o ga in mu dodamo pretlačen 
fižol, paradižnikovo mezgo, lovorov 
list in česen. Tik preden postrežemo 
juho , stresem o vanjo na m aslu 
opečene kocke kruha in jo  
potresemo s sesekljanim  peter
šiljem.

PASULJ
P otrebujem o: 1 /2  do 3 /4  kg  

fižola, 2  čebuli, 1 /2  kg suhe svinjine 
a li vsaj nekaj suhe mesnate slanine, 
5  dag m asti a li olja, 3  dag moke, 2  
stroka česna, zelen peteršilj, paprike 
po okusu, 1 1 /2  žlice paradižnikove 
mezge, sol, vložene paprike po želji.

Namočen fižol pristavimo skupaj 
z opranim  mesom in sesekljano 
čebulo, ki se mora med kuho popol
noma razgubiti. Že mehak fižol soli
mo in zgostimo s prežganjem. Na 
maščobi prepražimo moko, doda
mo strt česen, sesekljan peteršilj, 
papriko in paradižnikovo mezgo. 
Prilijemo malo mrzle vode in razku
hamo. Zlijemo k fižolu. Kuhamo še 
četrt ure. V tem času še tudi dosoli
mo in morebiti tudi še papriciramo, 
če se nam zdi jed premilega okusa. 
Preden postrežemo, lahko dodamo 
malo narezane vložene paprike. 
Meso ali slanino zrežemo na porci
je in ponudimo s pasuljem. Pasulj je 
lahko gosta jed, bolj zalit pa služi kot 
juha.

PASTA FIŽOL
Potrebujem o: 3 0  dag fižola, sol, 

15 dag prekajenega mesa, 6  dag 
m asti a li olja, 8 dag čebule, 1 žlico  
moke, 1 s trok česna, paprike  po  
okusu, 1 ž lic o  p a ra d ižn iko ve  
mezge, po že lji 1 jušno  kocko, lovo
rov list, 3 0  -  35  dag m akaronov a li 
polžkov, slan krop.

Fižol preberem o, operem o in 
namočimo čez noč. V isti vodi ga 
denemo kuhat. Ko zavre, priden-

emo na kocke zrezano meso. Na 
maščobi prepražimo sesekljano 
čebulo. Pomokamo, prepražimo, 
dodamo papriko, strt strok česna, 
parad ižn ik  in zdrob ljeno  jušno  
kocko. Prilijemo malo mrzle vode in 
prežganje gladko razkuhamo. Zli
jemo k fižolu. Odišavimo z lovorom. 
Posebej skuham o makarone ali

polžke, toda ne premehko. Dobro 
odcejene, oplaknjene, znova odce
jene denemo k fižolu. Prevremo. 
Poskusimo, še začinimo, čeje treba 
in ponudimo.

ŠPAGETI Z GRAHOM
Rabimo: l/2 k g  špagetov, 8  svetih 

paradifnikov, 10 dag oludčenega  
graha, 2  ž lic i paradifnikove mezge, 
1 srednje veliko čebulo. 3 stroke če

sna, 2  ž lic i olivnega in 2  ž lic i navad
nega olja, sol, peteršilj, origano, pop
er, tim ijan, rožmarin, 5 dag parm e
zana.

V slanem kropu skuhamo grah. V 
kozico damo 2 žlici olivnega in 2 
žlici navadnega olja. Popražimo 
narezano čebulo in dodamo grah, 
peteršilj, česen in na koščke nare
zan paradižnik. Solimo in začini
mo, vsake začim be za ščepec. 
Vm ešam o mezgo. Omako za li
jem o z nekaj žlicami vode, v kateri 
so se kuhali špageti in počasi ku
hamo.

V veliki posodi zavremo vodo, do
damo sol in malo olja, da se špageti 
ne primejo dna. Vsujemo špagete in 
kuhamo 12 do 15 minut. Špagete 
odcedim o, oplaknem o s hladno 
vodo. Porazdelimojih po krožnikih, 
p re lijem o z vročo om ako in 
potresemo s parmezanom.

ZELENJAVNA JUHA S SOJO
Za 4 osebe: 100 g  so jin ih  kos

m ičev nam očenih v ju h i a li vodi, 2  
korenčka, 1 m anjši peteri j,  3  cve
tove cvetače, 2  lis ta  pora, 2  rezine 
zelene, ž lico  začim bnega posipa, 
žlico olja, poper, 11 vode.

Zelenjavo operemo, narežemo in 
jo  prepražimo na segretem olju. 
Zalijemo z vodo in kuhamo. Doda
mo sojine kosmiče in pustimo vreti 
pri nizki temperaturi 15 minut. Soli
mo in začinimo. Ponudimo jo  kot 
začetno jed ali lahko večerjo.

SOJINA RIŽOTA
Za 4 osebe: 1 skodelico so jin ih  

kosmičev, 5  d l juhe, 2  m ladi sesek
ljan i čebuli, 1 skodelico riža, ščepec 
origana, 4žliceo lja, 2  skodelici juhe, 
1 žlico  sesekljanega peteršilja, sol. 
Sojine kosmiče prelijemo z mlačno 

juho in pustimo, da se prepojijo. Na 
maščobi rahlo prepražimo čebulo, 
dodamo opran riž in origano. Duši
mo in dodamo prepojene sojine ko
smiče, peteršilj in sol. Premešamo, 
zalijemo zjuho, pustimo, da zavre, in 
kuhamo na rahlem ognju 6 minut v 
pokriti posodi. Posodo odstavimo z 
ognja in pustimo pokrito še 20 minut.

BOB Z GOBAMI
Za 4 osebe: 3 50  g  boba, 3 00  g  

gob, 3  stroke česna, peteršilj, 1 žlico  
začim bnega posipa, I ž lico  olja, 
šatraj.

Bob skuhamo. Očiščene in na 
tanke rezine narezane gobe 
prepražimo s sesekljanim česnom in 
peteršiljem. Potresemozzačimbami. 
Primešamo skuhan in odcejen bob, 
in čeje treba, dodamo še malo vode. 
Dušimo. Potresemo s sekljanim pe
teršiljem in porom ter ponudimo.

Jed je lahko malica ali kar kosilo, 
če ji dodamo še svežo solato in pril
ogo (kruh, krompir, polenta).

LEČA V SOLATI
Potrebujemo: 300  g  leče, lim oni

no lupino, lovorov lis t, 2  ž lic i olja, 
česen, kis.

Nam očeno lečo skuham o v 
slanem kropu, ki smo mu dodali li
monino lupino in lovorov list. Kuh
ano in ohlajeno lečo odcedimo ter 
prelijemo s solatno omako.



Glavobol in migrena
Včasih so imele le fine gospe migreno in glavobol. Moški in tedanja 

družba so smatrali to kot izgovor. Dobro, da se je to mišljenje spre
menilo in da danes vemo, da imajo tudi moški podobne težave. Tudi 
zdravniki imajo posluh za bolnike z glavoboli in migreno. Tema je 
tako obsežna, da se bomo z njo ukvarjali v nadaljevanju.

Piše: Irena Gilberg
Bolečina sama ni bolezen, temveč simptom. 

Glavobolje spremljevalec veliko obolenj (vnetje 
sinusov, gripa, prehlad, poškodba glave in 
hrbtenice, alergije, revma, visok ali nizek krvni 
pritisk, ginekološke težave, motnje v delovanju 
žlez z notranjim izločanjem, infekcijska obolen
ja , bolezni prebavil, obolenja ledvic, žolča, 
želodca, vsekakor ne smemo pozabiti glavobo
la po preveč zaužitem alkoholu, nikotinu, kofeinu 
itd.)

Pri vsakem glavobolu moramo ugotoviti najprej 
vzrok. Vsak človek z glavobolom ali migreno ima 
svojo edinstveno zgodbo. Če imate glavobol ali 
migreno večkrat ali dalj časa, ne segajte sami po 
zdravilih brez posvetovanja z zdravnikom, lekar
narjem ali zdravilcem, kajti tudi zdravila proti 
bolečinam povzročajo glavobol.

ZDRAVLJENJE
Za vse ljudi, ki imajo glavobole in migrene, velja 

nasvet-živeti zdravo. To se pravi: zdrava prehra
na, čim manj maščob (in še te naj bodo kakov
ostne rastlinske), veliko zelenjave, sadja, malo

Akupresirajte, masirajte točke na prstih 
proti bolečinam:

1 in la  -  pri bolečinah v grlu 
2 - pri zobobolu 

3 - pri splošnem glavobolu

testenin in riža, meso samo kot priloga in še to 
ne vsak dan. Tudi redno in dovolj dolgo spanje je 
faktor, ki pripomore k boljšemu počutju. Alkohol 
in nikotin sta škodljiva. K zdravemu življenju spa
data tudi šport in sproščanje.

Poglejmo, kako diagnosticira glavobol kitajska 
medicina.

Če boli glava na temenu, je energija jeter neu
ravnovešena. Morda se preveč jezite, ste besni, 
hitro vzkipite? Poskušajte se umiriti, sprostiti, pop
ijte veliko tekočine (vode) in ji dodajte limonin sok, 
čaj regrata, poprove mete.

Bolečina v sencah, tukaj je neuravnovešena 
energija žolčnika. Tudi tukaj igra jeza pomembno 
vlogo. Pregovor »se tako jezim, da žolč bruham« 
je ustrezen. Pelin in pegasti badelj sta primerni 
rastlini za pripravo čaja.

1 - pri glavobolu v čelu
2 - pri glavobolu na temenu
3 - pri glavobolu v sencah
4 - pri glavobolu v zatilju

5 - pri glavobolu izhajajoč iz vratne 
hrbtenice

6 - pri glavobolu in zobobolu

Pri bolečinah v čelu govorimo o neuravnoveše
ni energiji želodca. Pri teh bolečinah se vpraša
jte, čeje vredno, da vas vse tako skrbi. Ne tuhtajte 
preveč. Zdravilne rastline, ki pomagajo, so: komar
ček, pelin, kamilica, slez, poprova meta, sladki les 
kolmež, baldrijan.

Če glava boli v zatilju, pomeni, da je energija 
ledvic neuravnovešena. Uživajte veliko tekočine 
in čaje iz preslice, gornika, peteršilja, breze, zlate 
rozge. Vprašajte se, česa vasje strah. Morda pri
hodnosti?

Bolečino, ki prihaja iz vratne hrbtenice in vstopa 
v zatilje, najboljše blažimo s telovadbo, masažo 
in mazanjem z eteričnimi olji. Masirajte, akupre
sirajte tudi prste na mestih, kjer so označeni, in 
občutili boste lajšanje bolečine.

Nadaljevanje prihodnjič.

V fa e d 5  /e li-
V LUČAH ODPRLI PRVI TIC

Konec decem bra so v  Lučah, v  prostorih  
stare pošte, odprli v ra ta  novega turistično 
informacijskega centra. Tu naj bi bil v  bod
oče tudi sedež podjetja Zgornja Savinjska 
dolina d.o.o., ki je tik pred  form alno regis
tracijo. Direktor podjetja Logarska dolina 
d.o.o., Avgust Lenar, je zbranim  predstavil 
delovanje TlC-a v  Logarski dolini, nato  pa 
so se žal v ra ta  dopadljivo urejene pisarne, 
ki si bo delila p rosto r z lučko knjižnico, za 
prvim i gosti zaprla in ostajajo zaprta. Po 
zagotavljanjih predsednice upravnega od
b o ra  se  b o d o  p ra v  km alu  sp e t od p rla , 
zaživele pa  bodo tudi akcije s spodbudnim  
ciljem - povečati število obiskovalcev Zgorn
je Savijske doline in  jim  zagotoviti kval
itetne in usklajene program e aktivnosti.

40 /e ti
NEZAUPNICA IZVRŠNEMU SVETU SO 

MOZIRJE
Zadnja seja občinske skupščine v  lanskem 

letu, k ije  bila v  četrtek, 23- decembra, vDe- 
lavskem dom u Nazarje, se je kljub nekater
im drugačnim  napovedim  končala (pravz
ap rav  je b ila  p rek in jena) s p reo b ra to m  - 
skupščina je nam reč izvršnem u svetu pod 
vodstvom  mag. Alfreda Božiča izrekla neza
upnico. Po tajnem  glasovanju je občinska 
volilna komisija objavila rezultat: za neza
upnico se je izreklo 35 poslancev, pro ti jih 
je bilo 8. S tem  je dobil nezaupnico celoten 
izvršni svet, ki pa  bo opravljal svoje delo do 
izvolitve novega.

KDAJ BO KRIŽIŠČE NA MOZIRSKI
OBVOZNICI DOBILO SEMAFORJE?

Z izgradnjo obvoznice mimo Mozirja se je 
večji del prom eta preusm eril mimo centra 
kraja po njej. Ker pa  je frekvenca prom eta vi
soka, križišče pri novi avtobusni postaji pa ne
varno, to nenazadnje dokazuje tudi število 
tamkajšnjih prom etnih nezgod, je KS Mozirje 
sprožila  postopek  za sem aforizacijo tega 
križišča. Tovrstna pobuda je bila posredova
na tudi preko občinske skupščine, Republiška 
uprava za ceste pa sedaj odgovarja, d a  nam
erava s štetjem prom eta ugotoviti stanje pro
m etnih razm er in varnosti prometa. Upati je 
samo, da se do realizacije teh postopkov nebo 
zgodilo še več prom etnih nezgod.

P r ip r a v ila  T a tia n a  G o lo b



Kopenska - grška želva
Grška želva Testudo herm anni]e  vrsta kopenske želve, ki se pojavlja 

tudi v našem okolju. Ta vrsta je naseljena v Grčiji, na Balkanu, v srednji 
in južni Italiji, na Siciliji, Sardiniji, Korziki, Baleorih, v Franciji in Španiji. 
Želva zraste od 30  do 35  centimetrov, nekateri primerki tudi do 40  cen
timetrov.

P rehran ju je  se z ra s tlin sko  
hrano, kot je trava, solata, detelja, 
regratin  zelje. Lahko ji ponudimo 
tu d i p a rad ižn ik , pap riko  in ra
z ličn o  sad je. Te želve se

Kako razlikujemo samca in sam
ico? Sam ec im a d a ljš i rep z 
roženo kon ico , je  m a n jš i od 
sam ice , im a v d rt sp o d n ji del 
oklepa, sam ica pa ima krajši rep,

Grška želva - Testudo Hermanni, kopenska vrsta
(fo to : Ju re  F e lic i ja n )

Kako urediti terarij za te kopen
ske p lazilce? Če im ate m anjše 
želve, jim  lahko prostor uredite, kot 
prikazuje slika 1, če pa so želve 
večje, jih  lahko imate čez poletje 
na vrtu in jim  uredite prostorsklad- 
no s prikazom na sliki 2.

Potrebno jim  je  om ogočiti tudi 
prezimovanje, saj je  to njihov nar
avni ciklus. Na prezimovanje jih  
pripravimo tako, da jih 7 do lOdni, 
predenjih damo spat, prenehamo 
hraniti, da si izpraznijo prebavila. 
Prenesemo jih  v klet s tem per

a turo  16 do 18 stop in j Celzija, 
zaboj za prezimovanje pa uredi
mo, kot prikazuje slika 3.

Želve v kleti prezimujejo vse do 
aprila. Okrog 10. do 15. maja jih  
lahko prebudite in jih  ob lepem 
sončnem vremenu prenesete na 
sonce, kjer se bodo ogrele. Nato 
so pripravljene za vrnitev v terarij. 
Hraniti jih  začnete po 10 dnevih od 
zaključka zimskega spanja. Večje 
želve lahko prenesete na prosto in 
jih  pustite zunaj okrog 20. maja.

Jure Felicijan

(slika 1) Terarij za kopenske želve, ki je primeren za stanovanje v 
bloku ali hiši:
1 - stekleni pokrov, ki zadržuje vlago v terariju
2 - svetilka, ki pomaga rastlinam za lepšo rast in barvo
3 - svetilka, ki omogoča želvam, da se lahko grejejo
4 - pokrov, s katerim si pomagamo pri osvetljevanju in vlagi,

ki izhlapeva

(slika 2) Zunanji obor za kopenske želve
1 - mrežasta hišica, pod katero se lahko želve umaknejo pred hudo vročino
2 - posoda za vodo, iz katere lahko pijejo in se v njej tudi namakajo

razmnožujejo maja in ju n ija ,ju lija  
pa odložijo v zemljo od 4 do 7 jajc. 
Želva jih  zagrebe v izkopano ko
tanjo, globoko do 15 cm. Mladiči 
se izležejo konec poletja, odvisno 
od tem perature in vlage. V ujet
ništvu je to vrsto želve težko gojiti.

je  večja od sam ca, spodn ji del 
oklepaje raven. Bolezni pri kopen
skih želvah so zelo redke, najpog
ostejše so poškodbe oklepa (zu
nanji zajedavci) in bolezni, ki se 
po jav ijo  zarad i nepravilne  pre
hrane.

M------------------70 cm

(slika 3) Zaboj za prezimovanje kopenskih želv 
1 - pesek, zemlja in šota, ki jo uporabljamo za podlago
2 - suho listje (lahko tudi suha slama), ki ga damo na podlago,

pod želvo in nad njo; zgoraj pustimo 10 do 15 cm prostora 
za zrak

3 - lesen (lahko tudi mrežast) pokrov z manjšimi luknjami za
kroženje zraka



Avtomobilu leta 2004 so nazdravili tudi v Mazdinem salonu 
Avtomobili Skornšek v Velenju (fo to : Jo že  M ik la v c )

Predstavniki najuglednejših medi
jev, ki se ukvarjajo z avtomobiliz
mom, so po predizboru bralcev ča
sopisov in revij ter poslušalcev Vala 
202 v neposrednem televizijskem 
prenosu izbrali avto leta 2004. Med 
elitnih pet so se uvrstili BMW serije 5, 
audi A3, VWtouran, novi renault sce
nic in mazda3, ki je z znatno prednos
tjo pred drugouvrščenim scenicom

osvojila laskavi naslov.
Kot so povedali poznavalci, je bila 

poleg ostalih kriterijev odločilna pris
topna cena in racionalna poraba 
goriva. Velja dodati, daje po lansko
letnem zmagoslavju mazde6 to že 
drugi model iz Mazdine družine, ki se 
je  zavihtel na prvo m esto med 
priljubljenimi avtomobili za Slovence.

Jože Miklavc

Mazda3!
KINO NAZARJE

Sobota, 24.1. ob 20.00 in nedelja, 25.1. ob 17.00:

SKRIVNOSTNA REKA - triler, dram a

Režija: Clint Eastwood
Igrajo: Laura Linney, Sean Penn, Tim Robbins, Kevin Bacon, Laurence 

Fishburne

Kako pa kaj vaš akumulator?
Lagodno življenje je postalo del vsakdanjika. Povprečen življenjski standard je boljši kot 100 let nazaj, kar 

se odraža v življenjski dobi. Da ne izgubljamo besed o tehniki, ki je v zadnjem stoletju naredila strahovit 
skok naprej. Naši očetje pravijo, da ko se je peljal avto po cesti, so vsi kar obstali in gledali za njim. Dan
danes nas skrbi samo cena in strošek. Ostalo je mimo. Pa ste pri tej lagodnosti že kdaj pomislili, kako lepo 
je, ko zjutraj obrnemo ključ in motor zabrni?

S L O V E N S K I AVTO LETA 2 0 0 4  J E . . .

Jimmy Markum, Dave Boyle in Sean Devine 
so odraščali skupaj v neprijazni delavski četrti 
južnega Bostona in se kot večina fantov cele 
dneve podili za žogo. Njihovo brezskrbno 
otroštvo pa je zaznamoval tragičen dogodek, 
ki jim je za vedno spremenil življenja in jih ločil. 
Odtlej so se drug drugega izogibali, kot da bi 
tako nanj lažje pozabili.

Petindvajset let pozneje jih  usoda spet 
združi: njihove poti se prekrižajo zaradi umo
ra Jimmyjeve 19-letne hčere Katie. Sean je 

zdaj policaj in skupaj s partnerjem Whiteyjem rešuje prav ta primer. 
Čas ju preganja, saj tudi Jimmy kot obseden išče hčerinega morilca. Z 
zločinom pa je  povezan tudi Dave, ki se mora soočiti stemnim i senca
mi svoje preteklosti.

Piše: Igor Pečnik
Ko mene še ni bilo, so avtomobile 

vžigali na »kurbl«. Tako so rekli, potem 
je  prišla 6-voltna napeljava, ki je 
napredovala do 12-voltne. Govori se, 
da bodo imeli avtomobili v prihodnje 
še precej višjo napetost, saj danes 
dober avto z lahkoto »pokuri« 1.900 
vatov in 158 amperov. Logično, saj 
servo zavore, volanske mehanizme 
in podobne naprave zamenjujejo ele
ktrični sistemi, kar pomeni še več 
porabe. Za vse skupaj pa skrbi aku
mulator, ki preko svinčenih jeder in 
destilirane vode z žvepleno kislino 
omogoča potovanje elektronov iz 
enega na drugi pol in uslvarja potreb
no električno energijo.

Večina lastnikovjeklenih konjičkov 
tega niti ne ve, posebej če na akumu
latorjih piše brez vzdrževanja ali pa 
suho polnjenje. Larifari! Vsi akumu
latorji so občutljiv i in njihova

je zjutraj: luči, gretje sedežev, meg
lenke, gretje zadnje šipe in podobno, 
akumulator pa se ne napolni do kon
ca. Potem pride vikend in v 
ponedeljek so težave tu.

Zatorej zjutraj ne vklopite vseh po
rabnikov naenkrat! Če opazite, da 
akumulator peša, ga preko vikenda 
napolnite s polnilcem. V zimskem 
času pridejo prav tudi kabli za zasil
ni zagon, vendar previdno, napačen 
priklop lahko »skuri« elektroniko. Vel
ja  pravilo: najprej + (plus) na oba 
avtomobila, potem -  (m inus) na 
avto, ki daje elektriko, in nato še - 
(minus) na avto (najbolje direktno na 
motor), kije brez nje. Odklop velja v 
obratnem vrstnem redu. Skratka, 
pazljivo. Če je  potrebno kupiti novo 
baterijo, ne glejte na znamke. Z lahko
to bodo tudi tuje in nepoznane znam
ke z garancijo do treh let zadostile 
potrebam. Le na »amperažo« pazite. 
Pa srečen vžig!

življenjska doba je  odvisna od 
vzdrževanja. Načeloma mora biti 
destilirane vode vedno dovolj, kajti če 
le-ta ne pokriva celic, se lahko kaj 
hitro poslovite od jutranjega zagona. 
Torej na servisu zahtevajte kontrolo.

Prava smrtza akumulator so mrzla

zimska jutra, saj se takrat pretok ele
ktronov upočasni in problem je tu. 
Posebej pri dizlih, ki potrebujejo več 
moči za zagon. Da seveda ne omen
jamo kratkih voženj, ki ne poskrbijo 
za obnovitev energije. Saj veste, kako



■■■■■■■■■ m r h i immmm

N E N A V A D N I  H O B I B RA TO V  BANKO Z REČICE OB S A V IN JI

Lani na državnem prvenstvu požela prve vidne rezultate
Brata Banko, triindvajsetletni 

Sandi in dvajsetletni Gregor, z 
Rečice ob Savinji, že od ranega 
otroštva ljubita avtomobilčke, zato 
ni naključje, da sta se začela ukvar
jati z nenavadnim konjičkom. V 
prostem času namreč sestavljata 
modele avtomobilov, v velikosti 1: 
10 in z njimi tudi tekmujeta.

»Za tovrstni hobi meje navdušil pr
ijatelj in s svojim delom sem pozneje 
»zastrupil« še mlajšega brata. Bolj 
resno pa se z dirkanjem ukvarjam 
šele od lanskega leta,« je  pripove
doval Sandi, ki se že tretje leto pos
veča sestavljanju različnih avtomo
bilov. Zaradi visokih stroškov 
vzdrževanja in sestavnih delov, kijih 
kupita vse sama, brata Banko pre
moreta le pet avtomobilčkov na ele
ktrični in enega na bencinski pogon. 
Za sestavo osnovnega modela v 
vrednosti dobrih 65 tisočakov,je nor
mativ za sestavljanje okrog šestna
js t ur, medtem ko se Gregor lahko 
pohvali, da je model avtomobila za 
hitrostno dirko uspel sestaviti že tudi 
v dobrih desetih urah. »Karoserijo

moraš sam izrezati, oblikovati in po
barvati, saj dobiš le prozoren model. 
In ta dva modela, s katerima sva pre
teklo leto dosegla dobre rezultate,

sva sama tudi vizualno uredila.«
Po dveh letih trdega dela in dirkan

ja pred rečiško osnovno šolo, ki jima 
služi za poligon, sta lani na 
državnem prvensh/u požela že prve

vidne rezultate. Na tekmi v Ljubljani 
je Sandi maja na svoji prvi dirki in 
drugi državni dosegel 2. mesto v 
kategoriji do 70 km/h. Že septembra

pa sta se brata Sandi in Gregor 
pomerila ponovno na tovrstni dirki v 
Ljubljani in posegla po stopničkah. V 
hudi konkurenci in v boju z državnim 
prvakom Dejanom Šabederjemjeta

moral priznati Gregorju premoč in se 
zadovoljiti z drugim  mestom, na 
tretjem pa je pristal Sandi prav tako v 
konkurenci do 70 km/h.

»Uspeh na tovrstnih tekmah je  
odvisen predvsem od znanja in od 
sreče. Vsekakor pa so pomembne 
tud i pravilne nastavite, dober 
pogonski akum ula tor in seveda 
motor. Vožnja za kvalifikacije traja tri 
krat po pet m inut in med vsako 
vožnjo je potem cela ura odmora. 
Isto je  tudi v finalu. Krogi se sešte
vajo. Ob tem pa moram poudariti, 
da je pri teh hitrostih, ki jih modeli 
dosegajo na tekmovanjih, uvrstitev 
velikokrat odvisna od sreče, ker se 
modeli hitro poškodujejo. Dogajalo 
seje že, da je  štartalo deset avtomo
bilov, do cilja pa so prispeli le trije, 
zaradi različnih pripetljajev na pro
gi.« Po Gregorjevih in Sandijevih 
besedah se na tekmovanje priprav
ljata z intenzivnimi treningi tudi več 
ur na teden, medtem ko se s sestav
ljanjem in nadgrajevanjem modelov 
ukvarjata, kolikorjima dopušča čas, 
saj ju  v večji meri okupira še šola.

Marija Sukalo

Gregor in Sandi Banko sta posegla po stopničkah na tekmah z 
lastnimi modeli avtomobilčkov (fo to : M a r ija  Š u k a lo )

m m  n m
Slovenija je po ustavi socialna država inv resnici smo na nekoliko nižjih 

nivojih pripravljeni za tako ali drugače prizadete kar precej storiti. Iz člove
ških vzgibov in sočutja, česarje pri državi zaslediti nekoliko manj, Manj 
občutljivi postanemo v primerih, koje ogrožena naša komodnost in se 
je potrebno, tako kot kaže primer pred nazorsko šolo oziroma športno 
dvorano, s svojim jeklenim konjičkom pripeljati tako rekoč do skrajnega 
cilja. Čeprav na račun prostora, k ije  rezerviran za invalide in ob verjet
nosti, da se bo za nami pripeljal nekdo, ki seje zaradi invalidnosti prav
zaprav primoran pripeljati pred sam vhod. Resnica je, da nihče prosto
ra, kije rezerviran za invalide, ne prisvaja zavestno in v isti meri drži, da 
praviloma nihče ne pomisli na težave, s katerimi se mora spopasti invalid 
ali več njih zaradi naše brezbrižnosti.

Savinjčan

D e ž u r n e  s l u ž b e

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO______________________________________________________________
Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob 
sobotah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako vel
ja tudi za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva 
so možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

VETERINARSKO DEŽURSTVO

Veter, postaja Mozirje, tel.: 5831-017,5831-418,839-02-20,839-02-21. 
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazniki: 
od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31. 
Ambulanta za male živali: dopoldne: od 7. do 8.30; popoldne: od 16. do 17. 
ure, vsak dan razen sobote, nedelje, ob praznikih in dan pred prazniki.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE

Dežurna služba izven delovnega časa:
041/387-034 (Nadzorništvo Nazarje)
041/387-032 (Tehnična operativa Šempeter)
Med delovnim časom od 7. do 15. ure pokličite:
839-00-10 -  Nazarje, 70-33-160 -  Šempeter, 420-12-40 - Celje.

DEŽURNA SLUŽBA JAVNEGA PODJETJA KOMUNALA MOZIRJE

Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041621950.



SAVINJSKE NOVICE PONUJAJO MOŽNOST:

B llEZpU ČN O
d o  N O V E Q A  v i d E

ANDREJA ŽEHEU
Andreja seje odločila, da bo imela dolge lase, zato sva 
se dogovorili, da bova spremenili samo barvo las. 
Andrejina poltje tople barve, zato morajo tudi lasje imeti 
topel odtenek. Pobarvala sem jo  z rdečo vijoli-často 
Igora Royal barvo.
Najprej sem pobarvala narastek, nato pa celotno 
dolžino las, da sem dobila enakomeren odtenek. Daje 
barva dobila poseben čar, sem ji povrhu naredila še 
malo pramenov z vario blond plus Schwarzkopf in 3% 
color developer, te e  skupaj sem pustila delovati pol ure. 
Po končanem postopku barvanja sem lase temeljito 
sprala s šamponom za barvane lase in nanesla 
regenerator za nego las. Pri dolgih laseh je potrebna 
posebna nega, poleg šampona in regeneratorja za 
barvane lase sem uporabila še peno za lesk in serum 
za izsušene konice, saj je važno, da so lasje negovani 
in se svetijo. Slediloje striženje konic in sušenje las. Kot 
pikonaipašem akeup.

BERNARDA BIBIČ
Bernarda se je  odločila za bolj temeljito spremembo, 
zato se je popolnoma prepustila mojim idejam. 
Odločila sem se, d a jo  najprej postrižem, kajti striženje 
in barvanje mora biti skladno. Glede na okroglo obliko 
obraza Bernardi pristoji asimetrična o f c i  pričeske, 
zato sem ji na zgornjem delu glave pustiltfrahlo daljše 
lase. Da bi lasje igrivo padali, sem uporabila lehn iko 
striženja drsno in točkovno. Takšna frizu®  je najlažja 
za vzdrževanje tudi doma, malo popihaš s  sušilcem, 
dodaš malogela, da poudariš resice,in žefefrizura tu. 
Za Bernardo sem izbrala temno rjavo ji& rvo las, na 
vrhu pa širok pas svetlo rdeče barve. Barva je delovala 
pol ure, po postopku barvanja jesledilo umivanje barve 
z las in oblikovanje frizure. Vsi produkti so bili iz serije 
Schwarzkopf. Za konec je  sledilo še ličenje, da se 
poudari tisto, karje lepo.

Kot smo napovedali že v prejšnji številki, se je frizerka Andreja Golob lotila spreminjanja 
videza Andreje Žehelj iz Spodnjih Kraš in Bernarde Bibič iz Letuša. Takole je opisala potek 
postopka, po katerem sta obe kandidatki, gotovo se boste strinjali, odšli domov kar 
bistveno drugačni. Andreja je na zanimiv način opisala, kako je potekalo delo, mi pa vas 
znova vabimo, da sprejemete izziv in se prijavite. Odločili smo se, da bomo v mesecu 
februarju izvedli še eno tovrstno spremembo. Izpolnite torej prijavnico in jo čimprej 
pošljite na naš naslov. Skrajni rok je 31. januar 2004.

Pavli in Ediju Papež
iskrene čestitke ob rojstvu

hčerke Tanje!
Družina Krajnc v

PRIJAVNICA t
Spodaj podpisani/a želim brezplačno do novega videza, zato se 
prijavljam za sodelovanje v akciji Savinjskih novic. S podpisom 
dovoljujem javno objavo mojih fotografij.
IM E IN P R IIM E K :_______________________________________________________

NASLOV: -------------------------------------------------------------------------------------------------------

POŠTA IN K R A J :_______________________________________________________

DATUM R O J S T V A :-----------------------------------------------------------------------------------_

PODPIS:
Priloga: barvna fotografija (portret)



CE E X TR E M E  SO LČAVA 2 0 0 4

Svetovna elita na solčavskem ledu
V Solčavi se prihodnji konec tedna ponovno obeta zanimivo tridnevno tekmovanje v lednem plezanju, ki so mu organizatorji že pred leti nadeli 

pomenljivo ime Ice Exstreme Solčava. Na tokratnem, četrtem po vrsti in z letnico 2004, pričakujejo 50  do 60 najboljših svetovnih in slovenskih 
tekmovalcev v lednem plezanju, kar pomeni, da bo celotno dogajanje na nivoju svetovnega pokala.

Vodja tekmovanja Anton Pavlič -  Čif zagotavl
ja, da bodo gledalci lahko uživali ob posameznih 
plezalnih elementih, ki po zahtevnosti celo pre
segajo tekme za svetovni pokal. Organizatorji, 
člani solčavskega planinskega društva, imajo v 
teh dneh polne roke dela. Pri pripravi ledne kocke 
jim  nekoliko nagajajo za ta čas relativno visoke 
dnevne temperature, vendar nihče niti ne pomisli 
na možnost odpovedi tekme.

Vrhunska predstava plezanja v ledu se bo za
čela v petek, 30. januarja, s popoldanskimi kval
ifikacijami žensk. Tekmovalke se bodo pomerile 
na treh progah, »Za gledalce bo verjetno najbolj 
zanimiva sobotna večerna paralelna hitrostna 
tekma. Že popoldan se bodo v kvalifikacijah 
pomerili moški, vrhunec tekmovanja pa naj bi se 
zgodil v nedeljo, ko se bodo ob desetih dopoldne 
pričeli moški finalni obračuni. Računamo, da 
bomo tekmovanje spravili pod streho do 16. ure, 
ko bo na programu zaključek in podelitev poka
lov,« napoveduje Pavlič in dodaja, da so poskrbeli 
tudi za tiste, kijih dogajanje v ledni steni ne zani
ma preveč.

V petek ob 19. uri bodo v dvorani tamkajšnjega
V Solčavi se bodo znova pomerili mojstri v 

lednem plezanju (foto: EMS)

zadružnega doma predvajali film o plezanju, za 
tem pa se bo predstavila znamenita južnoame
riška glasbena skupina Machu Picchu.

Savinjčan

SMUČARSKI SKOKI

Matevž Slatinšek 
zmagal v Kisovcu

Na tekmi v sm učarskih skokih za pokal 
Cockta, ki je  bila pred dobrim i štirinajstim i 
dnevi na 25-metrski skakalnici v Kisovcu, je v 
kategoriji dečkov do 11 let med 52 tekmoval
ci z veliko prednostjo zmagal član SSK Ljub
no BTC Matevž Slatinšek. Drugije bil Niko Hižar 
(SSK Velenje), tre tji pa Jaka Hvala (SSK 
Ponikve). Nadebudni, še ne enajstletni Ijuben- 
ski skakalec je tudi na nedavni pokalni tekmi 
na Ljubnem kot predskakalec na 85-metrski 
skakalnici s skokoma 52 in 59 metrov doka
zal svojo nesporno nadarjenost v tem športu.

Franjo Atelšek

BORDURA NA OBODU TÜS KADI

SLIKE PO NAROČILU

MOZAIK NA TERASI

/  7 ....
*KERAMICARSTVO*MOZAIKI*SLIKARSTVO*ZIDAR$TVO

POLAGAMO KERAMIČNE PLOSCICE.
IZ NJIH PO VAŠIH ŽEL JAH IZDELUJEMO 

TUDI UNIKATNE MOZAIKE IN BORDURE.Aloji FUŽIR,s.p.
Var pol je 14,3332 Rečica ob Savinji, Si, Tel.: 03 838 81 33, GSM 041 /4 8 3  692 

www.megaone.coni/artus, e-mail: artus@email.si



1. SLOVENSKA LIGA MALEGA NOGOMETA - 10. KROG

Zamujena priložnost v Rogaški Slatini
Nadaljevanje prvenstva v 1. slov

enski ligi malega nogometa se je  
za nazorske »Graščake« začelo 
zelo klavrno, za kar so krivi izk
ljučno sami. Njihova igra v Rogaški 
Slatini je  bila prepoznavna pred
vsem v negativnem smislu in tako

ben komplet točk. Raztrgana igra 
brez idej, individualni poskusi in 
predvsem ned iscip lina  ključnih  
igralcev so dejstva, ki so tokrat pre
magala same sebe in najzvestejši 
nav ijač i, ki so p riš li v pravem  
snežnem  metežu b od rit svoje

Rezultati 10. kroga:
Dobovec : Nazarje Glin IPP-AM Miklavc 4 : 3 (1
Napoli Intelsat Pernica : Gip Beton MTO 4 : 6 ( 1
Puntar Alpkomerc:Vitomarci Petlja 6 : 2 (4
Svea Lesna Litija : Metropol 12 : 7 (5
Mavi Brežice : Kix Ajdovščina - preloženo

0)
1)
0)
4)

trener Delamea, kot njegovi varov- »Graščake« v oddaljeno Rogaško, Lestvica po 10. krogu :
anci, se morajo nad njo globoko so lahko ne le razočarani ampak 1. Svea Lesna Litija 10 1 0 0 0 7 6 :3 6 30
zamisliti. celo jezni. 2. Puntar Alpkomerc 10 8 1 1 71 :3 0 25

Dober tren ing  in sanac ije Seveda pa je potrebno na slabo 3. Vitomarci Petlja 10 4 2 4 3 6 :3 7 14
poškodb med prvenstvenim pre- predstavo in Dobovec hitro pozabiti 4. Nazarje Glin IPP-AM Miklavc 10 4 2 4 3 7 :4 4 14
morom so dale Nazarčanom še in se čim bolje pripraviti na današ- 5. Dobovec 10 4 0 6

CO 12
večji op tim izem  za dobro  nad- nje težko gostovanje v Zagorju, kjer 6. GIP Beton MTO 10 4 0 6 2 8 :3 8 12
aljevanje tudi v spomladanskem si GIP Beton, po uspehu v Mariboru, 7. Kix Ajdovščina 9 3 2 4 41 :4 9 11
delu. Žal pa se je  zalom ilo že na vsekakor želi nove zm age. Ker 8. Metropol 10 2 3 5 4 5 :5 5 9
prvem gostovanju v Rogaški, kjer sedaj točke že kar nujno potrebu- 9. Napoli Intelsat Pernica 10 2 1 7 2 9 :5 6 7
so v vseh pogledih dem antira li jejo tudi Nazarčani, se nam obeta 10. Mavi Brežice 9 1 3 5 3 7 :4 8 6
pričakovano igro in slabšemu Do- izredno zanimivo srečanje.
bovcu prelahko podarili pomem- Franjo Pukart

KNIN Dobove« : KNIN Nazarje Glin IPP-AM 
Miklavc 4 : 3 ( 1  : 0)

Rogaška Slatina. Športna dvorana OŠ. Gledalcev: 100. Sodnika: Du
šan Turk in Aleksander Mencigar. Delegat: Marjan Žibert.

Strelci: 1:0 Stres (13), 2:0 Vojsk (28), 2:1 D elam ea(32),3 :l Kosernik 
(36), 4:1 Stres (37), 4:2 Presečnik (40), 4:3 Presečnik (40).

KMN Dobovec: Peperko, Firer, Černoša, Zdovc, Iskrač, Bogatin, Stres, 
Kosernik, Poredski, Svetelšek, Vojsk, Gotlin.

KMN Nazarje Glin IPP-AM Miklavc: Zoubek, Delamea, Adamič, Ku
gler D., Presečnik, Ipavec, Šemenc J., Šemenc K., Metulj, Hren, Kugler 
V, Skok.

Rumeni karton: Primož Hren (KMN Nazarje Glin IPP-AM Miklavc).
Rdeči karton: Primož Hren (KMN Nazarje Glin IPP-AM Miklavc).
Igralec tekme: Peter Stres (KMN Dobovec)

ŠPORTNO DRUŠTVO VRBOVEC NAZARJE

in
veqe srce

Po iz vo litv i novega vodstva  
športnega  društva Vrbovec, se 
stvari že vidno obračajo na boljše. 
V dobrih dveh mesecih so opravi
li najnujnejša vzdrževalna dela v 
svojem športnem parku, pozabili 
pa niso niti na sprejeti program 
športn ih  prireditev in rekreacijo 
svo jih  č lanov. Po p rvenstvu  v 
šahu, namiznem tenisu in odbojki 
so se v so b o to  p o m e rili še v 
malem nogometu, kjerje za veliko 
presenečen je  poskrbe la  ekipa 
Trnine.

Merjenje m oči med dom ačim i

»firklci« je vedno zanimivo in tako 
je  bilo tudi tokrat. Sedem ekip iz 
krajevne skupnosti Nazarje se je 
borilo za najvišja mesta in tisto na- 
js la jš o  so si zas luže no , s fa 
natično borbenostjo, priigrali igral
ci zaselka ob desnem bregu Sav
inje. »Babinčki« s soigralci so bili 
n e re š ljiva  ovira  tu d i za fa 
vorizirane Nove bloke in končno 
zm agoslavje  je  b ilo več kot up
ravičeno.

Končni vrstni red finala: 1. Tmi
na, 2. Novi bloki, 3. Stari bloki.

Franjo Pukart

3. SLOVENSKA KOŠARKARSKA LIGA - CENTER

Nazarčani klonili na 
Vrhniki

Košarkarji Nazorja so se v 8. krogu pomerili s trenutno vodilnim mošlvom 
tekmovanja, Vrhniko 96 in bili po pričakovanju poraženi.

Nazarčani so začeli zelo zavzeto, prvo četrtino so dobili s štirimi točkami 
razlike, nato pa so imeli krizo v drugi četrtini, ko so dosegli samo devettočk. 
Ključna za nazorski poraz je bila slaba igra v obrambi, sojenje sicer ni vplivalo 
na razplet tekme, ni pa kazalo kakšne naklonjenosti do gostov. V nasledn
jem krogu je ekipa Nazorja prosta.

Avgust Robnik

Vrhnika 96 : Nazarje 95 : 75
Vrhnika 96: Podlipnik 3, Križnar 15, Sila 23, Brenčič 2, Novak, Kordič 6, 

Lukič 12, Vidakovič 6, Vrbančič 3, Jordan 21, Drašler, Vrhovec 4.
Nazarje: Grudnik, Glušič, Zakrajšek 1.31, Pečovnik, Zadravec 2, Vodončnik 

2, Gelb, Goltnik 15, Plaskan, Grebenšek 13, Dedič 2, Zakrajšek M. 10.
Ostali rezultati 8. kroga: Megaron Profil : Jurij Plava laguna 8 8 :6 9 , Vojnik 

Iteo Abeceda : DGN Ljubljana 8 6 :7 9 , Artplet Kočevje - prosti.

Lestvica po 8. krogu:
1. Vrhnika 96 7 6 1 6 2 2 :4 4 4 13 (+178)
2. Vojnik Iteo Ab. 7 5 2 5 6 9 :5 3 6 12 (+33)
3. Megaron Profil 7 4 3 622 :481 11 (+141)
4. Jurij Plava laguna 7 4 3 5 6 7 :5 4 2 11 (+25)
5. Nazarje 7 4 3 5 8 6 :5 7 0 n (+16)
6. DGN Ljubljana 7 1 6 451:621 8 (-170)
7. Artplet Kočevje 6 0 6 3 6 6 :5 8 9 6 (-223)

Ljudje ne živijo zaradi skrbi zase, 
R I N E K  temveč zaradi ljubezni, ki jo do njih 

čutijo drugi.
(Lev Tolstoj)



OBČINA UUBNO
Cesta v Rastke 12, Ljubno ob Savinji

JAVNI RAZPIS
Občina Ljubno, Odbor za kmetijstvo, v skladu 

s Pravilnikom o finančnih intervencijah za 
ohranjanje in razvoj kmetijslva v Občini Ljub

no (Ur. I. št. 3 5 /03 ) objavljajavni razpis za dodelitev proračunskih sred
stev v skupnem znesku 11.942.350,00 SIT za pospeševanje in razvoj 
kmetijstva v Občini Ljubno za leto 2004.

I. PREDMETI RAZPISA

sofinanciranje umetnega osemenjevanja krav, telic, svinj in 
kobil iz kmečke reje
pridelovanje neoporečne hrane v skladu z varovanjem okolja 
meso
sofinanciranje zbiranja mleka 
strokovno izobraževalne naloge s področja kmetijstva 
sofinanciranje analiz krme in zemlje 
sofinanciranje testiranja škropilnic 
sofinanciranje urejanja kmetijskih zemljišč 
sofinanciranje nakupa nove tehnološke opreme na kmetijah 
podpore za delovanje strokovnih društev, aktivov, krožkov 
s področja kmetijstva

II. UPRAVIČENCI

Na razpis lahko kandidirajo fizične osebe, ki imajo stalno bivališče 
na območju občine Ljubno in ta sredstva na tem območju tudi koristijo 
in pravne osebe, ki delujejo na področju kmetijstva v občini Ljubno. 
Upravičenec lahko s posebnim pooblastilom ali pogodbo o sodelovan
ju  pooblasti pravno osebo za uveljavljanje razpisnih podpor. Zahtevke 
za izplačilo sredstev z zahtevano dokumentacijo vlagajo upravičenci 
ali njihovi pooblaščenci v njihovem imenu in za njihov račun.

III. DODELJEVANJE SREDSTEV NA OSNOVI JAVNEGA RAZPISA

Vlagatelji uveljavljajo sredstva po tem razpisu na podlagi pisne 
vloge.

Pri umetnem osemenjevanju se sofinancira prva osemenitev.
Stopnja koncentracije živali ne sme presegati 1,8 GVŽ/ha -  meso.
Vlagatelji lahko pridobijo sredstva za urejanje kmetijskih zemljišč po 

predhodnih strokovnih navodilih KSS in predložitvijo dokazil o izvedbi 
del.

Vlagatelji lahko pridobijo sredstva za sofinanciranje nakupa nove 
tehnološke opreme na kmetijah na podlagi potrdila o izvedeni inves
ticiji.

Dèlovanja aktivov, društev, krožkov s kmetijskega področja se sofi
nancira na podlagi predloženih letnih programov ter njihovih ak
tivnosti.

Sredstva za strokovno izobraževalne naloge s področja kmetijstva 
se dodelijo na podlagi finančno ovrednotenega programa dela.

Rok za vložitev vlog je 30 dni po objavi razpisa v Savinjskih novicah.
Vloge sprejema Občina Ljubno, Cesta v Rastke 12,3333 Ljubno ob
avinji.

Občina Ljubno 
Županja Anka Rakun

Š TE V ILO  V L O M O V  V S L O V E N IJ I  SE POVEČUJE

Kako varen je dejansko 

vaš dom?
Ste se že kdaj vprašali, kako varen je  dejansko vaš dom? Kolikokrat 

ste že skoraj zamudili službo, ko ste šli nazaj preverjat, ali ste ugas
nili štedilnik? Zaprli vodo? Ste prepričani, da ste zaklenili vrata? Če 
bi se še malo bolj poglobili v razmišljanje o varnosti vašega doma, bi 
morda razmišljali takole: so vrata protivlomna? Kaj če odpove var
nostni sistem? Kaj se dogaja z našim domom, medtem ko mi uživamo 
na dopustu?

Domje najpomembnejša naložba 
vsakega človeka, saj v njem pov
prečno preživim o več kot 60  
odstotkov našega časa. Hiša ali 
stanovanje sta srce vsake človeške 
skupnosti. Z zavarovanjem doma 
pred naravnimi nesrečami, krimina
lom in nepredvidljivimi dogodki ne 
poskrbimo le za svoj mir, temveč 
tudi za bolj brezskrbno prihodnost 
svojih najdražjih. Živimo namreč v 
svetu, v katerem je tveganje sestav
ni del našega življenja.

Oblike ogrožanja varnosti doma in 
družine se hitro spreminjajo; nekat
ere izginjajo, pojavlja jo se nove. 
Časi premoženjske varnosti so mini
li, saj je kriminalnih dejanj iz leta v 
leto več. Po statistikah za leto 2002 
je bilo v Sloveniji prijavljenih več kot 
16.400 vlomov ali 5,2 odstotka več 
kot leto poprej. Najbolj zaskrbljujoč 
podatek pa je, da policija uspešno 
razišče le 17 odstotkov vseh tovrst
nih primerov.

Kdo je  torej dolžan poskrbeti za 
varnost našega doma? Država, za

varovalnice ali varnostna podjetja, ki 
nas nagovarjajo, da bi varnost svo
jega premoženja zaupali njim? Če
prav lahko vsi zgoraj našteti pri tem 
pomagajo, smo bolj kot kadarkoli 
prej mi sami dolžni poskrbeti za var
nost svojega doma in življenja svo
je družine. Resje, da zavarovalnice 
povrnejo nastalo škodo, toda vseh 
izgub ni mogoče povrniti z denar
jem.

Pred dnevi je pri ljubljanski založbi 
Lisac&Lisac izšla knjiga Varen dom 
- uporabni nasveti za varnost vsake
ga doma in družine pred krimina
lom in nesrečami. Avtorje strokovn
jak s področja varovanja Jure Hab- 
be, ki svetuje, da varnost svojega 
doma načrtujemo. Sicer se lahko 
zgodi, da nas bo varnost drago sta
la. Z omenjeno knjigo želi avtor 
doseči, da bi svojo srečo uživali 
brezskrbno in da se nam vtrenutkih 
nesreče ali stiske ne bi bilo potreb
no odreči ničemur, za kar smo se 
trudili dolga desetletja.

Franci Kotnik

NOVO V ŽALCU
A T R IJ  S ta n o v a n js k a  z a d ru g a  z .o .o . 
P E  Ž a le c , U lic a  ta lc e v  1 a , 3 3 1 0  
te l.:  0 3 /7 1 3 -3 2 -1 0 ,
G S M : 0 5 1 /3 5 2 -6 0 3  
e -m a il:  s z -a tr i j@ s io l.n e t  
w w w .s z -a tr ij.s i

•  Prodamo 2-sobno stanovanje 
v Šempetru, preurejeno v 2,5-sob- 
no, 58 m 2 ,1.76,4. nad./4, adapti
rano, cena 10 MIO SIT.

•  Prodamo parcele na Ljubnem, 
sončna lokacija, cena 15EUR/m2 
+ DDV

•  Prodamo hišo v Libojah, ne-

ršine, 110.000 EUR.
•  Najamemo dvosobno stano

vanje v Žalcu, oz. cca 1 km od cen
tra Žalca, obvezna prijava prebival
išča.

•  Prodamo lokal v Petrovčah 
cca. 70 m2, letnik 1999. Regis
trirana  de javnost p izzerija oz. 
slaščičarna. Cena po dogovoru.dokončana, 277 m2 bivalne pov- 

Za naše stranke iščemo stanovanja in hiše 
za nakup oziroma najem.
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ČRNA K R O N I K A

•  PES POBIL ZAJCE
Okonina: 13.januarjaje pes pasme sibirski husky vOkonini pobil osem 

zajcev. Slednji so bili v gospodarskem poslopju, kjer pa jih  je našel pes, 
katerega lastnika policisti še iščejo.

•  ZARADI NEPRILAGOJENE HITROSTI S CESTE
Radmirje: Voznica osebnega avtomobila iz Gornjega Grada je 13. 

januarja okoli pol šestih zjutraj vozila v smeri iz Radmirja proti Melišam. 
Zaradi neprilagojene hitrosti je  zapeljala s cestišča in pri tem utrpela 
telesne poškodbe.

• Z AVTOMOBILOM V SAVINJO
Mozirje: 14. januarja okoli pol treh zjutraj je  voznik osebnega avtomo

bila iz Mozirja vozil v smeri Nazarij. V Celinah je  zapeljal s ceste v reko 
Savinjo. K sreči sta dogodek opazila policista, ki sta se peljala v naspro
tni smeri. Poškodovancu sta pomagala iz vozila in ga pospremila do 
bolniške pomoči, saj je bil poškodovan. Do nesreče je prišlo zaradi 
vožnje z neprilagojeno hitrostjo pod vplivom alkohola.

•  TATVINA AVTOMOBILSKIH KOLES
Ljubno: Občan iz Mozirja je imel svoje osebno vozilo v noči na 14. jan

uar parkirano na Ljubnem. Koje prišel do njega, je ugotovil, da mu je 
neznanec ukradel zadnji dve kolesi z vijaki vred.

• POŠKODOVANA KOLESARKA
Okonina: Hujša prometna nesreča se je  14. januarja zgodila par 

minut pred pol drugo uro popoldan na regionalni cesti izven naselja 
Okonina. 42-letni voznik osebnega avtomobila je vozil po regionalni 
cesti iz Okonine proti Grušovlju. Izven naselja Okonina je  na ravnem 
delu vozišča s prednjim delom vozila trčil v 65-letno kolesarko, ki je 
vozila v isti smeri. Pri trčenju je  kolesarka utrpela hude telesne 
poškodbe.

•  FIZIČNI OBRAČUN
Gornji Grad: V enem izmed lokalov v Gornjem Gradu sta se 18. janu

arja sporekla gosta. Besedni dvoboj je  prerasel v fizični obračun, iz ka
terega je eden izmed njiju odnesel lažje telesne poškodbe.

•  UKRADEN ALI IZGUBUEN
Nazarje: Občan iz Nazarij je  17. januarja obvestil policiste, da so mu v 

lokalu na Prihovi ukradli 30 .000  to la rjev Policista, ki sta z oško
dovancem opravila razgovor, sta o tem podvomila. Oškodovanec je 
namreč bil pod močnim vplivom alkohola in ni več vedel, ali mu je  bil 
denar ukraden ali pa ga je  sam izgubil.

M O R A N A  POGREBNA SLUŽBA, CVETLIČARNA
A le k s a n d e r  S t e b lo v n ik  s .p . P a r iž lje  11 c  B r a s lo v č e

Telefon: 7000-640

Topla pesem življenja 
je  minila.
Hvaležni smo 
začas
zdobrosrčnim
človekom.

Po hudi bolezni je zavedno odšel od nas ljubljeni mož, stric, 
brat, boter in svak

Anton KARO
(I8.I.1926 -14.1.2004)

Sp. Kraše

Iskrena hvala zdravnikom in osebju bolnišnice Topolšica, dr. Ernestu 
Kelemenu za dolgoletno zdravljenje, duhovniku Janku Ivančiču za lepo 
opravljen pogrebni obred, pevcem, gasilcem GD Šmartno ob Dreti, za
stavonošem, govornici ge. Anici Remic, sosedom -  posebno ge. Faniki 
Župančič, sorodnikom, prijateljem in znancem za darovano cvetje, 
sveče, sv. maše, tolažilne besede in izrečeno sožalje.
Zahvala tudi vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti in nam 
stali ob strani v težkih trenutkih.

Ž e n a  in  v s i  n je g o v i

Bil si lučka,
k i še vedno sveti nam v temi, 
bil zaklad,
ki v zarji jutra zažari, 
a v srcih naših zate  
ljubezen večna še živi.

ZAHVALA

Vebko prezgodaj nas je zapustil naš nadvse ljubljeni sin in brat

Janez ZUPANC
(14.5.1986-4.1.2004) 

iz Gornjega Grada

Bolečino preranega slovesa nam lajša topla misel na vse, ki ste se z Jan
ezom znali veseliti življenja, mu pomagali, ga ljubili in osrečevali, da je 
bil vesel in nasmejan otrok -  naš sonček. Hvala vsem, ki ste imeli ra
zumevanje za naše potrebe, posebno še zdravstvenemu osebju in vsem 
varuškam, ki so mu lepšale življenje -  žal prekratko.
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam v najtežjih trenutkih poma
gali, sočustvovali z nami, nas s toplim stiskom roke ali pisnimi izrazi 
sožalja tolažili in ljubemu Janezu poklonili številne sveče in cvetje ter 
darovali za maše in cerkev. Hvala vsem PRIJATELJEM, sorodnikom, sose
dom in znancem, ki ste od blizu in daleč prišli, da ste ga v tako velikem 
številu pospremili k večnemu počitku.
Posebna zahvala še Sožitju Zgornje Savinjske doline, celjskemu Sončku, 
Lučkarjem, pogrebcem, gospodu župniku Belaku in gospodu Pribožiču, 
pevcem in govornikoma g. Remšaku in g. Benetku za ganljive besede 
slovesa.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iz srca hvala za vse.

Ž a lu jo č i  m a m a  B o ja n a , a t i  T o n e  in  b r a t  M atej



Vidim, draga moja, da še 
n is i našla očal.

1F\TN ES
U k U U B E Z £ V

"Žal mi je, med nama ne bo 
nič," reče punca pobu, ki ima 
zanjo pripravljene prav čedne 
predloge.

"Zakaj?"
"Mama me je učila, da se 

moram fantom upirati, ti pa se 
mi zdiš šibkejši od mene."

Bralce opozarjamo, da so v 
obtoku ponarejene Savinjske 
novice. Ponaredek lahko

spoznate po tem, da velikost

iztiskanihčfkniha.
Izvod, ki bi vam bil sumljiv, 

lahko v sebi skriva lažne 
novice, informacije in povsem 
napačne dezinformacije.

Predvsem naj vam bodo 
sumljive novice, ki vsebujejo 
tole opozorilo.

Hvala za nerazumevanje.
Uredništvo ZN

Če v katerem nogomet
nem klubu ne najdejo skup
nega jezika, je to zato, ker 
imajo mednarodno zased
bo športnikov. Predlagamo 
- esperanto, ko bodo vzeli 
nogometaša še od tam. 

v____________________

Prem islila  sem  s i! K ar ti se vrn i
k  svojem u očetu.

M U M E S rO
bSPIRMM

"Zakaj stresava sneg z 
daljnovoda?" vpraša nevedni 
vajen'c mojstra elektrike 
Jozota.

"To je proti glavobolu," mu 
pojasni Jožo.

"Kako?"
"Če bi zaradi snega zmanj

kalo elektrike, bi moja žena in 
tašča popoldan ne videle TV 
novele. Potem bi mi s svojimi 
čenčami napolnile ušesa, da 
bi me bolela glava. Zdaj veš."

samo BOLEZEN JE
"Kako da tebi glas tako 

čudno škripa?" vpraša Bepo.
Šimen: "Prehlajen sem."
"Tega sem pa vesel."
"Kaj? Privoščiš mi bole

zen?!"
"Ne, samo bal sem se, daje 

moj telefon pokvarjen."

O, hvala bogu! Sem že m islil,

"Posodi mi jurja," Šimen 
'fehta' Bepota za denar.

"Ne morem."
"Kako ne moreš? Imaš dob

ro plačo in nimaš nobenih 
stroškov. Kam pa daš denar?"

"Vsega porabim za varče
vanje."

S A M O O B R M K & tx
PRED SABO

Špela videva svojo prijate
ljico Ivico vsak dan v družbi s 
sodelavcem. Vpraša jo: "Za
kaj si poslušala moje nasvete 
pri vseh fantih, samo pri 
Janezu ne?"

"Pred tistim, ki je zame 
dober, se bom že sama znala 
čuvati."

O n e s t i l o

V uredništvu Zadrečkih no
vic smo se po tehtnem premi
sleku odločili, da namenimo 
del prostora tudi za humor.

Ko bomo dobili kakšen pris
pevek na to temo, vas bomo 
nanj še posebej opozorili.

Cvetke in koprive

PRIČEVALCI
Bojan Prašnikar, selektor nogometne reprezentance: »Če bi ti names

to svetega pisma risal moje fuzbaliste, bi se gotovo uvrstili na evrop
sko prvenstvo.«

Goran Horvat, slikar: »Že, že, samo to mi povej, koga bi moral upoda
bljati namesto evangelistov. Menda ne tebe, Zavrla, Katanca in Za
hoviča?!«

(VSTALI OD MRTVIH PRESS)

NA ŽENSKAH SVET STOJI
Marjan Dobrovc, predsednik sveta območnega sklada za kulturo: 

»Sedaj, ko je  jasno, da so za finančni primanjkljaj krive občine, bomo 
tudi krivce lažje našli!«

Jože Kramer, predsednik KD Rečica: »Bom kar tiho, tako ne bodo 
pogruntali, da sem bil župan.«

Ida Slapnik, članica sveta območnega sklada za kulturo: »Če bi ta dva 
vedela, da smo denar porabile po ženski liniji, bi se še bolj kislo držala.«

(DELITEV DELA NA KVOTE PRESS)

MOST PRESENEČENJA
Neznani sopotnik vozniku avtomobila, ki pelje po regionalni cesti 

Mozirje-Radmirje na Prihovi: »Tukaj bo pa nekega dne, ko bodo volitve 
mimo, lep mostiček, preko katerega se bomo vozili naravnost...«

Neznani voznik sopotniku: »Madona, še sreča, da si mi povedal, 
sicer bi se gladko zapeljal naravnost že zdaj!«

(CESTNE OZNAČBE NA PSU PRESS)
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MINI SLOVARČEK:
OVSIKA- trava s klaski v latu
ILIEV- bolgarski matematik- Ljubomir
KARKEMIŠ- antično mesto ob Evfratu
ALOGAMIJA- opraševanje cvetov s pelodom drugih rastlin
RAAS- nekdanji Nizozemski kolesar-Jan

OBVESTILO REŠEVALCEM
Med pravočasno prispelimi pravilno rešenimi križankami iz 2. št. Savinjskih novic smo 

izžrebali 3 smučarske vozovnice za smučanje na Golteh.

1. celodnevno vozovnico (odrasli - vikend) prejme: Ana Petek, Aškerčeva 43, Mozirje;

2. celodnevno vozovnico (odrasli - teden) prejme: Jože Turk, Grajska 43, Bled;

3. poldnevno vozovnico (odrasli - vikend) prejme: Cveta Poličnik, Sp. Rečica 47,
Rečica ob Savinji.

Nagrajenci nagrade prevzamejo na uredništvu Savinjskih novic, Savinjska cesta 4 (grad 
Vrbovec) Nazarje do 6. februarja 2004. Čestitamo!

Tokratno nagradno križanko izrežite iz časopisa in jo najkasneje do torka, 3. februarja 
2004, pošljite na naslov: Savinjske novice, Savinjska cesta 4,3331 Nazarje z obveznim 
pripisom NAGRADNA KRIŽANKA CAFE TROPIC

Med pravočasno prispelimi pravilno rešenimi križankami bomo izžrebali štiri nagrade, 
ki vam jih tokrat podarja podjetje Caffe Trapic iz Žalca:

1. nagrada: 3 kg vrhunske mešanice Trapic kave,
2. nagrada: 2 kg vrhunske mešanice Trapic kave,
3. in 4. nagrada: 1 kg vrhunske mešanice Trapic kave.

W /K L K E R Avto
GALANT

Slavica MARN, s.p.
Vransko 1 8 /b , 3 305  Vransko 

Tel.: (0 3 ) 572 51 0 6 ,0 4 1  5 08  655

IZDELAVA IN M O N TA ŽA
IZPUŠNIH LONCEV IN CEVI

*  za osebna vozila *  lažja motorna vozila *  traktorje *  
* delovne stroje *  motocikle * športne izpuhe *



Napovednik

•  Petek (23. januar), ob 17,00. Dvorana Log Hrastnik 
Košarkarska tekma - GD Hrastnik : Nazarje (kadeti)

•  Petek (23. januar), ob 19.30. Kulturni dom Velenje 
Gledališka predstava: Ay, Carmela!

•  Sobota (24. januar), ob 20.00. Restavracija Jezero Velenje 
Planinski ples

•  Sobota (24. januar), ob 10.00. Športna dvorana Nazarje 
Prvenstvo mladih MNZ Ljubljana v malem nogometu

•  Nedelja (25. januar), ob 18.00. Dvorana Tri lilije Laško
Košarkarska tekma - Pivovarna Laško B : Nazarje 
(mladinci)

•  Torek (27. januar), ob 17.00. Velenjski grad 
Klepet pod arkadami

•  Četrtek (29. januar), ob 17.30. Knjižnica Velenje 
Delavnica z Darjo Huš: Krasenje sveč

•  Četrtek (29. januar), ob 19.00. Galerija sodobne umetnosti Celje 
Otvoritev pregledne razstave Franka Vecchiette

•  Četrtek (29. januar), ob 19.30. Glasbena šola Velenje 
Večer dijakov Glasbene šole in umetniške 
gimnazije Velenje

ŽIVALI -  PRODAM
Prodam bikca, sivo-rjavega, stare
ga 10 dni. Tel. 5841-523.
Prodam simentalko, 130 kg, za za
kol ali rejo. Tel. 583-51-25.
Prodam tri jagnjeta, 30  kilogram
ska. Anton Remic, Volog 26, Šmart
no ob Dreti.
Prodam telico sivko, težko okrog 
lOOkg.Gsm 041/976-153. 
Prodam brejo telico simentalko 8 
mesecev. Tel. 5845-087.
Prodam psa pasme samojed. Tel. 
838-50-40.
Prodam prašiča težkega 120 kg, 
krmljenega z domačo hrano. Tel. 
5835-289.
Prodam telički, A kontrola, stari 7 in 
14 dni. Gsm 041/783-676.

Gsm 041/216-481.
Kupim teleta od 40 do 150 kg in 
brejo kravo. Gsm 041/857-908.

AVTOMOBILI -  PRODAM
Prodam hyundai accent, 1,3, letnik 
99. Gsm 041/983-094.
Seat ibiza 1,6, glx, 1.96, mišje sive 
barve, reg. do 8 /04. Mitja, gsm 031/ 
703-764.
Polo 1,4 classic, 1.97, metalik, veliko 
dodatne opreme, cena 990.000 sit. 
Tel. 031/717-852.
Prodam mitshubisi pajero, I. 94 ali 
menjam za traktor zetor 4x4x. Gsm 
041/631-395.
Prodam škodo octavio 1,6 glx, letnik 
1998,77.000 km, dodatna oprema, 
lepo ohranjen. Gsm 842-282.

ŽIVALI -  KUPIM DRUGO -  PRODAM
Kupim brejo kravo po ugodni ceni. Prodam drva bukova. Gsm 0 41 /

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 5. številki SN

ime in priimek_________________________________________
N A R O Č .  ŠT.

naslov_______________________________________ n  I  T  !

894-351.
Tračno žago, namizno, prodam. 
Koluti 270 mm, 380 V. Gsm 041/ 
411-229.
Nokia 3310, 2 bateriji, o rig ina l 
em balaža 10.000 sit, zvočniki, 
domači kino sony, 55.000sit, novi, 
avtoradio 20.000  sit. Gsm 0 3 1 / 
772-486.
Poceni prodam štedilnik, peč na 
trda goriva in samsko sobo. Tel. 
5835-357.
Prodam lita platišča oz. vulkano 15 
col med vijaki 4x 100 mm. Cena po

dogovoru. Gsm 031/642-646. 

DRUGO -  KUPIM
Kupim slamo ali seno. Gsm 0 31 / 
489-221.

NEPREMIČNINE
Za znane kupce iščem o hiše, 
vikende, stanovanja, kmetije, zazi
dalne parcele na območju Zgornje 
in Spodnje Savinjske doline. Bremis 
d.o.o., Prometz nepremičninami, PE 
Mozirje, gsm 0 5 1 /3 0 7 -0 3 5 , tei. 
839-56-50.

Naročniki Savinjskih novic 
imajo 15% POPUST  

pri objavah zahval in 
čestitk.

MORDA ST6 ISKALI PRAV TO

RTV SERVIS PURNAT
Hitro in kvalitetno popravilo vseh znamk televizorjev in radio apara

tov. Purnat Zdenko, tel. 83-83-000.
RTV in knjigovodski servis, Zdenko Purnat s.p., Novo Naselje 43,3342 Gornji Grad. 

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 

dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni. 
BRLEČ, tel. 041/606-376.

Brleč Jakob s.p. - Avtoprevozništvo, storitve z gradbeno mehanizacijo, splošna 
gradbena dela, Nožice, Pionirska ulica 25,1235 Radomlje.
TV SERVIS IN PRODAJA TELEVIZORJEV

Nudimo vam popravilo BTV Evelux in Gorenje ter prodajo BTV Eve- 
lux in SAT anten ter servis anten. Prašnikar s.p., 03/5845-194.

Prašnikar Miro s.p., Elektroinstalacije in vzdrževanje elettro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30,3341 Šmartno ob Dreti. 
POSREDOVANJE V PROMETU 
NEPREMIČNIN

Ne veste, kam bi se obrnili, ko kupujete, prodajate, najemate ali odd
ajate hišo, stanovanje... Strokovno vam bomo svetovali in vam storitve 
tudi izvedli. BREMIS d.o.o„ enota Mozirje, Na trgu 7 -  Grabnerjeva 
hiša, I. nadstropje. Mobitel 051/30-70-35 ali tel. 839-56-50.

Bremis d.o.o., Cesta Františka Foita 2,3320 Velenje.
PRAVNO SVETOVANJE

Ugodno pišem vse vrste pogodb, zemljiškoknjižnih predlogov, stat
ute društev, druge pravne akte in nudim ostale pravne storitve. Gsm 
041/550-525.

Nataša Vidmar s.p., Praprotnikova ul. 5, Mozirje.
STEKLARSTVO TAMŠE, MOZIRJE

Vrata, senčila, vitražna stekla, zasteklitev balkonov, polikarbonat 
stekla, uokvirjanje slik, peskanje stekla, temnenje stekel. Tel. 0 31 / 
305-532, faks: 03/839-54-64.

Steklarstvo Tamše, Tamše Jaka s.p,, Savinjska cesta 12,3330 Mozirje. 
HOTEL PLESNIK IN PENZION NA 
RAZPOTJU

iščeta kvalificiranega kuharja in natakarja. Informacije na gsm 031/ 
636-649 in 03/839-16-50.

Plesnik d.o.o., Logarska dolina 10,3335 Solčava.



Telefon: 03/839 4190,839 41 91 
839 47 71; fax: 03/839 47 72

Smo uspešno podjetje za prodajo vseh vrst gradbenega 
materiala, blaga za dom v Sloveniji in v tujini in član 
skupine TOPDOM. Zato vabimo k sodelovanju:

1. P R O D A JA L C A  T E H N IČ N E G A  B LA G A
2. P R O D A JA L C A  K E R A M IK E

Od kan d id a to v  pričaku jem o :
Kreativnost, komunikativnost, samoiniciativnost, 
ambicioznost, sooblikovanje prodaje in nabave, 
pripravljenost na dodatno izobraževanje, sposobnost 
timskega dela, poznavanje dela z računalnikom, 
poznavanje prodajnega programa, natančnost pri delu.

Pogoji:
Najmanj IV. stopnja izobrazbe, najmanj 3 leta delovnih 
izkušenj pri prodaji v isti stroki.

P o nujam o:
Dinamično delo v urejenem kolektivu, stimulativni osebni 
dohodek glede na delovno uspešnost, možnost 
napredovanja.

Pisne ponudbe z dokazili o izpolnjevanju razpisnih 
pogojev pričakujemo v 8 dneh po objavi na naslov:

SAM d.o.o. Nazarje Lesarska c. 26, 3331 Nazarje.
O izbiri bomo kandidate obvestili v 8 dneh po pogovorih.

s m m iA P jE
Lesarska 26, NazarjeS*!/L_

Podjetje za komercialni inženiring d.o.o. 
Prelog, Pod hribom 2, 1230 DOMŽALE.

- PVC okna
- vhodna vrata
- senčila

MAROVT GREGOR s.p. 
Bočna 60 3342 Gornji Grad 
Tel./faks: 03 838 51 40/41 
GSM: 041/793-2518

I K kbe
OKENSKI SISTEMI

10 let garancije

R O C PROCES - PDF, d.o.o.
Savinjska cesta 26, Mozirje
PE Brezje 9d, Mozirje
Tel.: 03/839-52-80, faks: 03/853-33-77
E-mail: info@proces-pdf.com, proces-pdf@siol.net
Internet: http://www.proces-pdf.com

d.o.o.

Od 19. januaija 2004 jih najdete na 
novi lokaciji, lkm  od osnovne šole Moziije 

mimo trgovine Pri Štefki.
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vam nudimo vse za 
gradnjo in obnovo od temeljev

da nas

Del. čas vsak dan med 7. in 19. uro ob sob. med 7, in 13, uro,
MOŽNOSTI PLAČILA NA 24 OBROKOV!

D O H M A  Z  A V T 0 D V K 3 A L 0 M  N A  D O M !

Ì 9 CIA
» c a r s k i  center, ]517 m

T U U f t
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Termalno zdravilišče, 395 m

Sončni žarki) sneg in idealna smuka Doživite čare čudovite narave,
j .. n i ■ rs . zuborenie termalnih vrelcevvabijo na Roglo in Krvavec. nepozapne užitke sprostitve.

Na Krvavcu smučam Z \J j  / o ceneje 
ob nakupu 5 ali 6 dnevne smučarske vozovnice 
(obvezna fotografija) in bivanju v hotelih in 
apartmajih v okolici Krvavca.

Cena/ osebo:
5 -  d n e v n a  s m u č a r s k a  v o z o v n i c a :

18.500 SIT
6 -  d n e v n a  s m u č a r s k a  v o z o v n i c a :

20.000 SITi / T o u t j f e i

ROGIA infp.: 03 757 61 6?
E-mail: nmzem@umor.si

KRVAVEC info.: 04 252 59 11 
E-mail: info@rtc-krvavec.si

Spoznajte belo zimsko pravljico na ROGLI:
Še nekaj prostih mest v času šolskih počitnic ( 2 1 .2 . - 2 8 .2 .2 0 0 4 )  

C en a  7  d n evn ega  p o lp e n z io n a  (za še nekaj zadnjih prostih mest)

že od 54.810 SIT n a  osebo dalje 

V  Z A D N JE M  H IP U
2 -d n e v n i p r o g r a m  v  V ila h  T erm e Z reče
(dvoposteljne sobe z možnostjo dodatnega ležišča) 

Termini:
1.2. - 3.2.2004 TS^00-SIT 14.880 SIT
21.2. -23.2.2004 IrSOO-SII 17.440 SIT
Program/osebo vključuje: 2 x polpenzion, neomejeno kopanje v 
termalnih bazenih, 1 x obisk Savna vasi, avtobusni prevoz na Roglo
Doplačila: namestitev v enoposteljni sobi, turistična taksa.

•st 03 757 60 00, 01 232 92 64, www.unior.si
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